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Националният съвет на
БСП смята провеждането на
извънредни парламентарни
избори сега в страната за
нецелесъобразно в условия-
та на кризи и задаващ се
риск от продоволствена
криза. Това се казва в пози-
ция на партията, приета на
пленум на разширеното й

ръководство.
БСП остава в правител-

ството и подкрепя актуали-
зацията на бюджета, за да
се приемат законите, касае-
щи Плана за възстановяване
и устойчивост, решиха со-
циалистите.

Националният съвет
възложи на председателя на

БСП, на Изпълнителното
бюро и на ръководството на
ПГ “БСП за България” да
проведат разговори с ПП,
ИТН и ДБ за изработване
на програма за управление
на държавата в рамките на
сегашната коалиция със
срок до края на годината.

Целта е преодоляване на
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Повод за мярката е скандалът с отказан подкуп, свързан с рабо-
тата на частната лаборатория за контрол на вноса на граничния
пункт “Капитан Андреево”.
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Ïðîâåæäàíåòî íà èçáîðè
å íåöåëåñúîáðàçíî
Левицата настоява за правителство
с програма за преодоляване на кризите
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кризите чрез приемане на
актуализация на бюджета,
на пакета закони, необходи-
ми за стартиране на Нацио-
налния план за възстановя-
ване и устойчивост, като и
изготвяне и приемане на
бюджет за 2023 г.

 тази сложна политическа ситуа-
ция сме длъжни да направим всичко
възможно да продължим живота на
това правителство. Много анализа-
тори подхвърлят различни тези,
включително и за предсрочни избо-
ри. Въпросът е каква е цената за
това. И най-вече дали предсрочните
избори изобщо могат да решат нещо.

Нека да припомним - миналата
година три пъти гласувахме с на-
деждата, че в крайна сметка ще от-
сеем играчите на политическия те-
рен и ще проясним ситуацията така,
че да се намери някаква управленска
формула. Видяхме какъв беше ре-
зултатът - четворна коалиция.

Кое ни гарантира сега, че едни
предрочни избори ще решат пробле-
мите?

Сега имаме правителство, съста-
вено трудно, но с ясна програма:
социални реформи в подкрепа и с
грижа за хората; подпомагане на
бизнеса и стабилизиране на иконо-
миката; антикорупционни действия
и други реформи.

Преди да мислим за нови избори
сега, трябва да преценим не толкова
резултатите от тях, а в какво състо-
яние ще оставим България след това.
В какво състояние ще посрещнем
тежката есен и зима.

По-разумно е да направим всич-
ко възможно и да продължим живо-
та на това управление. Предсрочни-
те избори винаги са вариант, но едва
ли са най-добрият в този момент.
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Ðåêè èçëÿçîõà îò êîðèòàòà,
äúæäúò çàòâîðè „Ïåòðîõàí”
Пороите активираха свлачища, отнесоха
автомобили и наводниха земеделска земя

Поройните и неспиращи
валежи през почивните дни
нанесоха сериозни щети в
цялата страна. Реки преляха и
отнесоха мостове, пътища
бяха затворени, пострадаха и
земеделски продукции. В ня-
кои общини се наложи да бъде
обявено частично бедствено
положение.

Пълна координация между
отделните звена, мобилизация
и превантивни мерки, за да се
гарантира сигурността на хо-
рата по места, поиска още в
събота вицепремиерът и ми-
нистър на икономиката и ин-
дустрията Корнелия Нинова.
Тя събра представители на
институциите за мерките,
предприети във връзка с обил-
ните валежи в страната, и след
срещата увери, че язовирите
не са пълни и няма опасност

Председателят на Българската аген-
ция за безопасност на храните проф.
Христо Даскалов е с охрана от неде-
ля, съобщи самият той. Повод за мяр-
ката е скандалът с отказан подкуп,
свързан с работата на частната лабо-
ратория за контрол на вноса на гра-
ничния пункт “Капитан Андреево”.

Даскалов потвърди автентичността
на изтеклия в редица медии аудио запис,

Заради преливане на реки-
те Лева и Ботуня още в събота
частично бедствено положение
бе обявено във Враца и кв.
“Бистрец”, тъй като дъждове-
те наводниха участъци от ос-
новни булеварди и повредиха
улици. Същите две реки пре-
минават и през общините Кри-
водол и Вършец, които една
след друга също обявиха час-
тично бедствено положение. В
криводолското село Ракево
реките преляха и наводниха
къщи, дворове и селскостопан-
ски имоти. Три пешеходни
моста пък бяха отнесени във
Вършец. Там пострадаха имо-
ти, улици и автомобили.

Проходът “Петрохан” ос-
тана затворен и вчера заради
свлачища, паднали дървета и
прокопан асфалт, след като
близката река Бързия излезе
от коритото си и заля пътя.
Основната причина за навод-
нението се оказа запушен во-
досток. На мястото реката е

преминавала под пътя, но е
донесла много камъни, дърве-
та и пясък, водата е преляла и
е подкопала асфалта. Образу-
вала се е пещера и пътят прак-
тически виси над нея.

Дъждът причини щети на
шосето между Девин и Смо-
лян, където пътната лента
пропадна в реката, която все
още е с високо ниво. Синоп-
тиците предупреждават за
опасност от нови свлачища и
активизиране на стари през
следващите няколко дни.

Две села в община Руен,
Бургаско, пострадаха от про-
ливните дъждове. Пороят от-
несе автомобил в село Речица,
а в село Снежа валежите акти-
вираха свлачища. Нанесени
бяха големи материални щети
по инфраструктурата в селата,
има къщи с наводнени мазета.

За 48 часа на няколко мес-
та в страната са паднали меж-
ду 90 и 100 литра дъжд на
квадратен метър.

за населението. От ведомство-
то потвърдиха, че метеороло-
гичната обстановка се следи

постоянно, а на областните
управители и кметовете са
дадени указания.

Øåôúò íà ÁÀÁÕ âå÷å å ñ îõðàíà çàðàäè ñêàíäàëà ñ îòêàçàí ïîäêóï
както и че един от гласовете е неговият.
Записа, който Даскалов направил на 19
януари от притеснение, изпратил на
ДАНС и още няколко места, но няма
представа кой го е разпространил по
медиите. Той потвърждава, че гласовете
са неговият и на бившия директор на
БАБХ проф. Пламен Моллов, който сега
е ректор на Университета по хранител-
ни технологии в Пловдив. “Говорехме

за общ проект и на масата бе сложена
папка. Казаха ми, че вътре има докумен-
ти. Когато мръднах едно от ластичета-
та, видях, че има наредени купюри. Си-
гурно бяха повече от 100 000 лева”,
разказва председателят на БАБХ.

Сагата е част от скандала с подку-
пите и контрола над храните на гра-
ничния пункт “Капитан Андреево”.
БАБХ наскоро прекрати договора си

с фирма “Евро Лаб”, която през по-
следните 10 години осъществяваше
всички дейности по санитарния кон-
трол на границата. В края на май
БАБХ разпореди фитосанитарните
лабораторни изследвания на вносни
храни през границата да се правят в
държавната референтна лаборатория в
София, като така бе спряна дейността
на частната лаборатория на пункта.

Празници на изкуствата “Парцалев-2022” започ-
ват от утре в Левски и ще продължат до 19 юни.
Официалното откриване ще бъде на 15 юни с теат-
ралната постановка “Криворазбраната цивилизация”
на самодейния театрален състав “Георги Парцалев”
с режисьор Веселин Плачков-баща. На 16 юни, ко-
гато е рожденият ден на незабравимия актьор, ще се
проведе среща на децата и младите хора с журнали-
ста Георги Тошев, за да научат за любимеца на
поколения българи, да съхранят спомена за човека и
актьора с гордост, че е тръгнал към голямата сцена
от родното читалище.

Постановката “Вестникар ли?”  на самодейния
театрален състав при НЧ “Георги Парцалев 1901” с
режисьор Огнян Панайотов и концертът “Децата на
Левски пеят” ще бъдат следващите прояви по време
на празниците на изкуствата. Те се организират за
18-и пореден път от читалището и община Левски.

Представители на двете
най-големи синдикални орга-
низации в сектор “Сигурност”
- Синдиката на служителите в
затворите (ССЗБ) и Синдикал-
ната федерация на служители-
те в МВР (СФСМВР), излязо-
ха на голям протест в София

Ïðàçíèöè
íà èçêóñòâàòà
„Ïàðöàëåâ-2022”
çàïî÷âàò â Ëåâñêè

Íàäçèðàòåëè è ïîëèöàè èçëÿçîõà íà ïðîòåñò
вчера по обяд. Те се събраха
пред сградата на Министерст-
вото на правосъдието, а по-
късно се преместиха пред Ми-
нистерствата на вътрешните
работи и на финансите.

Причина за недоволство-
то са проблеми, свързани с

политиката на доходите в
двете ведомства и липсата на
адекватни предложения за
увеличаване на основните
заплати на служителите.

Затова протестиращите
се обърнаха към министър-
председателя и министри от

ресорните министерства с
покана да представят пуб-
лично визията си за изпълне-
ние на заявените социално-
икономически искания и
стратегията си за реформи в
сектора.

В призива за протест слу-

жителите в затворите и поли-
цаите казват, че настояват за
достойно заплащане, за до-
стойни условия на труд и за
истинска реформа в полза на
гражданите, с уважение към
служителите и в името на си-
гурността на България.

Първото общинско състезание по роботика за деца от III и IV клас в Русе събра в Русенския
университет “Ангел Кънчев” 45 възпитаници на 8 учебни заведения и Центъра за подкрепа
за личностно развитие. Те бяха разделени в 16 отбора и представляваха своите училища
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Ãîòîâè ñìå çà íîâè
èçáîðè, íî ïðåäè
òîâà ùå íàïðàâèì
âñè÷êî âúçìîæíî
äà íå ñå ñòèãíå
äî òàêúâ ðàçâîé

Лена Бориславова, началник
на политическия кабинет

на премиера Кирил Петков

БСП трябва да остане
в управляващата коали-
ция, заяви зам.-председа-
телят на ПГ “БСП за
България” Драгомир
Стойнев. Държавата има
нужда от правителство,
категоричен е той. Спо-
ред Стойнев този, който
говори, че е по-добре сега
да има избори, е “полити-
чески идиот”. “В момен-
та бъдеще имат полити-
ците, които обединяват, а
не разделят. Докато не
разберем, че основният
ни проблем идва отвън, а
го търсим вътре, няма да
има просперитет за
държавата”, подчерта
той. Някои биха казали,
че е дошло време раздел-
но, но аз смятам, че в

ДРАГОМИР СТОЙНЕВ:

Òðÿáâà äà îñòàíåì â óïðàâëÿâàùàòà êîàëèöèÿ
и да спорим”, обясни
Стойнев.

Борбата с корупцион-
ния модел на ГЕРБ е наш
основен приоритет, заяви
зам.-председателят на
БСП Ирена Анастасова.
В парламента имахме ин-
дикации от две седмици,
в които виждахме как на-
шите партньори от ИТН
гласуват определени ре-
шения и законопроекти
заедно с ГЕРБ, ДПС и
“Възраждане”, припомни
тя. По думите на Анаста-
сова през целия период
на управление и по време
на съставянето на каби-
нета от БСП са се държа-
ли изключително логично,
последователно разумно,
толерантно и спокойно.

поне до края на годината. Цел-
та е преодоляване на кризите
чрез приемане на актуализация
на бюджета за тази година,
както и на пакета закони, не-
обходими за започване на На-
ционалния план за възстановя-
ване и устойчивост и на бюд-
жета за 2023 г.

БСП остава в правителст-
вото и подкрепя актуализация-
та на бюджета. Като държав-
нически отговорна партия ле-
вицата смята, че трябва да се
приемат законите, касаещи
Плана за възстановяване и ус-
тойчивост. Позицията беше
изработена от работна група с
председател Александър Си-

ÁÑÏ ïðåäëàãà ïðàâèòåëñòâî
ñ ïðîãðàìà äî êðàÿ íà ãîäèíàòà
Извънредни избори означават да хвърлим
държавата в хаос, предупреди Корнелия Нинова

Юлия КУЛИНСКА

Националният съвет на
БСП възложи на председателя
на партията, на Изпълнително-
то бюро и на парламентарната
група да проведат разговор с
“Продължаваме промяната”,
“Има такъв народ” и  “Демо-
кратична България” за изработ-
ване на програма за управле-
ние на държавата в рамките на
сегашната коалиция с мандат

Русия и срещу износа на оръ-
жие за Украйна, както и да не
се въвежда еврото без задълбо-
чен анализ, подчерта тя. Соци-
алистите се обявиха и катего-
рично против вдигането на
ветото за РС Македония за
влизане в ЕС, докато не се
изпълнят условията за това.

Подкрепихме промените в
Антикорупционната комисия
и избирането на Бойко Рашков
за нейн председател. Отстоя-
вахме в бюджета да бъдат за-
ложени мерки в помощ на уяз-
вимите социални групи, за
компенсациите за икономика-
та и за подпомагане на земе-
делските стопани, изреди пред-
седателят на БСП.

Нинова бе категорична, че
най-важното е да се гласува
актуализацията на бюджета,

за да влязат в сила антикри-
зисните мерки, с които ще се
вдигнат песиите, ще се облек-
чат данъците за семействата
с деца, ще се намали ДДС за
стоки и услуги, ще се спре
темпът на инфлацията и ще
се овладеят цените. Вицепре-
миерът заяви, че БСП
поддържа добри, колегиални
и диалогични отношения с
всички коалиционни партнь-
ори и има добри отношения с
работодателите.

Освен гласувания от Наци-
оналния съвет вариант, Нино-
ва очерта още три възможнос-
ти. Първата е правителство на
малцинството, което е трудно,
но не невъзможно. По думите
на Нинова реализацията на
този вариант заслужава да се
опита, за да се приеме актуа-

лизацията на бюджета, чрез
която да се осъществят иконо-
мическите и социални мерки и
да се задейства Планът за
възстановяване, който изисква
промяна в около 20 закона.

“Вторият вариант е ново
правителство в рамките на
този парламент. Първият ман-
дат ще получи “Продължаваме
промяната”, които категорич-
но заявиха, че ще управлява-
ват без ГЕРБ, ДПС и “Възраж-
дане”. Оставаме отново в
същия формат, в който сме и
сега, без ИТН. Втори поред за
даване на мандат са ГЕРБ. Те
са в изолация и не сме чули
още никой да иска да прави
коалиция с тях. За нас това
също е невъзможно”, обясни
Нинова. Втората възможност
е мандат по избор на прези-
дента. “ИТН вече заявиха же-
лание да направят кабинет, но
това изглежда нелогично. Да
събориш кабинет, да не под-
крепяш правителство на мал-

цинството, да хвърляш държа-
вата в хаос, за да получиш
третия мандат и пак да напра-
виш правителство на малцин-
ството е нелогично. Това е
загуба на време, на ресурси”,
коментира Нинова.

Третият вариант са нови
избори, но това би било фа-
тално, защото сме на прага на
тежка зима, на пропуснато
лято, без компенсация за дохо-
дите и икономиката, катего-
рична е Нинова.

На заседанието на Нацио-
налния съвет бяха обсъдени и
предложенията на БСП по ак-
туализацията на държавния
бюджет и на бюджетите на
ДОО и НЗОК. Промените бяха
представени от проф. Румен
Гечев, от социалния министър
Георги Гьоков и от доц. Геор-
ги Йорданов. Националният
съвет прие и мерките и поли-
тическите задачи пред партия-
та по подготовката на местни-
те избори догодина.

мов и беше подкрена от 92
члена на ръководството, 2 бяха
против, а 5 се въздържаха.

В началото на заседанието
Нинова запозна Националния
съвет с актуалната политичес-
ка обстановка в страната. Тя
припомни целите, постигнати
от левицата като част от уп-
равлението. Обявихме се кате-
горично против санкциите към

В началото на заседанието социалистите поздравиха
зам.-председателя на НС и на БСП Кристиан Вигенин с рождения му ден

Разгоря се бурна дискусия по актуалната
политическа обстановка за участието
на БСП в управдлението

момента всеки един поли-
тик, който обединява
около себе си, мисли за
доброто на нацията, обяс-
ни Стойнев.

“Не смятам и не тряб-
ва БСП да е от партиите,
които ще разделят. Тя по-
каза, че може да обединя-
ва. Тази коалиция до мо-
мента наистина се крепе-
ше досега както на БСП,
така и на десните полити-
чески сили. В началото на
мандата очаквахте ние да
бъдем тези, които ще се
хванат за гушите, но ние
направихме точно обрат-
ното и бяхме подкрепа за
правителството, защото
не е важна властта, а хо-
рата. Има какво още да
се направи, а не да седим

Предстои индексация
на пенсиите, която е без-
прецедентна, и затова ак-
туализацията на бюджета
е изключително важна за
всеки човек, заяви зам.-
председателят на БСП
Атанас Зафиров. По ду-
мите му в момента воде-
що трябва да бъде нацио-
налната отговорност, как-
то и самосъзнанието във
всеки народен представи-
тел, че представлява це-
лия народ. Той обясни, че
следващото важно нещо,
което трябва да се случи
след актуализацията на
бюджета, е промяната в
някои закони, за да може
да влезе в сила Планът за
възстановяване и устой-
чивост.
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През август цената на си-
ньото гориво отново може да
тръгне нагоре, се разбра от
искането на държавния до-
ставчик “Булгаргаз” до Коми-
сията за енергийно и водно
регулиране (КЕВР). Тя с де-
сет дни закъснение одобри
цената на природния газ за
този месец. Регулаторът
потвърди оценката на “Бул-
гаргаз”, според която бизнесът
и топлофикациите ще получа-
ват суровината с 13% по-ев-
тино спрямо май.

Преди това председателят
на КЕВР Станислав Тодоров
на откритото заседание за за-

Станислав Тодоров

Ãàçúò ìîæå ïàê äà ïîñêúïíå
ïðåç àâãóñò
КЕВР одобри 13% по-ниски цени
на синьото гориво за този месец

явлението на “Булгаргаз”
обясни, че забавеното
утвърждаване на цената е за-
ради финализирането на дого-
вори за алтернативните до-
ставки след спирането на ру-
ския газ в края на април. Със
същия аргумент се забави це-
ната и за май.

През следващите месеци
основното предизвикателство
е да бъдат осигурени дългос-
рочни договори за алтернатив-
ни доставки. За постигане на
сигурност на доставките и
стабилност на цените КЕВР
препоръчва да се сключат до-
говори с поне три алтернатив-

ни доставчика с различни ме-
тоди на формиране на цената.

Каква ще е цената за юли
предстои да се види. На 11
май “Булгаргаз” внесе прогно-
за, според която тя ще е
142,11 лв./MВтч, което е мал-
ко над определеното сега от
КЕВР за юни. Решението за
цената на синьото гориво

през юли ще бъде взето от
КЕВР в началото на следва-
щия месец.

В петък държавният газов
доставчик направи предвари-
телната си прогноза за август
и според нея газовата цена се
очертава да е 149,39 лв./MВтч
на база ценообразуващите
елементи до 10 юни. Това е

поскъпване с 5,1% спрямо
юли.

Според експерти обаче има
още доста време до края на
юни за юлската, а още повече
за августовската цена, защото
сега “Булгаргаз” е принуден
да сключва краткосрочни
сделки, които реално са на
борсовите спот цени.

“С постигнатата цена за
юни “Булгаргаз” доказва, че с
привличане на нови доставчи-
ци България може да постига
по-ниски цени от тези на “Газ-
пром”, което е добре както за
битовите потребители, така и
за конкурентоспособността
на българската икономика.
Общият ни стремеж е това да
бъде посоката през следващи-
те месеци и години и по този
начин страната ни да преодо-
лее историческата си енергий-
на зависимост от един достав-
чик - Русия”, коментира пре-
ди ден Станислав Тодоров.

Вицепремиерът и ми-
нистър на икономиката
и индустрията Корнелия
Нинова възобнови рабо-
тата на Консултативния
съвет за индустриална
стабилност и растеж
след пет години застой,
съобщиха от ресорното
ведомство. В дневния
ред на заседанието бяха
обсъдени политики за
балансиране на цените
на енергийните ресурси
и горивата за индустри-
ята, както и антикризис-
ните мерки за подкрепа
на бизнеса. На заседани-
ето присъстваха зам.-ми-
нистърът на икономика-
та и индустрията Ди-
митър Маргаритов,
представители на бран-
шовите организации на
базовата индустрия,
обединяващи големите
енергийни консуматори
от добивната, металур-
гичната и химическа
промишленост, както и
представители от рабо-
тодателските организа-
ции у нас.

“Основен приоритет

Високата заплата не е гаранция,
че банката ще ви отпусне заем, осо-
бено ипотечен. Професията, иконо-
мическият сектор и перспективите на
работното място заемат не по-малко
важно значение при оценката на кре-
дитоспособността на кандидата, по-
казва анализ на компанията за кре-
дитно консултиране “Кредитланд”.
“Размерът на заплатата невинаги е
достатъчен. Добрият доход може да
е добър сега, но в бъдеще да не е и
това зависи от различни фактори.
Банките имат своя преценка за “на-
дежден клиент”, казва кредитният
консултант Цеца Бонева.

Проучването на “Кредитланд” по-
казва, че секторите, към които банки-
те проявяват предпочитания и предла-
гат преференциални условия за креди-
тиране, са ИТ, производство и разпре-
деление на енергия и горива, прера-

Íèíîâà âúçîáíîâè ðàáîòàòà
íà ñúâåòà çà èíäóñòðèàëíà
ñòàáèëíîñò è ðàñòåæ

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ИКОНОМИКАТА

за екипа на Министер-
ството на икономиката и
индустрията е да има
постоянна връзка с
представителите на биз-
неса. Затова ще иниции-
раме провеждането на
такива срещи по-често,
като предварително ще
се обявяват теми по сек-
тори и индустрии, за да
са максимално оператив-
ни”, обясни министър
Нинова. Тя представи
част от приоритетите и
предприетите действия
от Министерството на
икономиката, като ак-
центира на антикризис-
ните мерки и подкрепа-
та за бизнеса, които
предстои да бъдат при-
ети с актуализирането на
бюджета до дни, както и
предстоящите промени
в Закона за енергетика-
та. С тях ще се гаранти-
ра изземването на
свръхпечалби от енер-
гийните дружества, като
част от тези средства ще
се пренасочват за ком-
пенсиране на бизнеса за
по-високите цени на

енергоносителите.
Много от въпросите,

поставени от бизнеса,
бяха свързани с това, че
е важно да има предви-
димост и сигурност от-
носно доставките на газ
и петрол, защото при
липса на такива цените
тръгват нагоре, а оттам
и инфлацията се покач-
ва. Доставката на газ
след първи юли, както и
дългосрочните договори
също бяха сред
обсъжданите теми от
съвета.

В края на заседание-
то е взето и решение да
бъде актуализирана ра-
ботната група по въпро-
сите за разработване на
механизъм за компенса-
ция на енергоинтензив-
ните индустрии за не-
преките разходи от по-
вишението на цената на
квотите за емисии на
парникови газове. Тя ще
трябва да разработи
проект на Закон за изме-
нение и допълнение на
Закона за ограничаване
изменението на климата.

54% îò áúëãàðèòå ñà ïðîòèâ
âúâåæäàíåòî íà åâðîòî

54% от българите са против въвеж-
дане на еврото в страната, показва
проучване на Евробарометър, обяве-
но от Европейската комисия. За срав-
нение, този дял в другите държави,
които все още са извън еврозоната, е
38%. Общественото мнение е най-до-
бре разположено за въвеждането на
единната валута в Румъния (77% в
подкрепа) и Унгария (69%), делът на
одобряващите е най-нисък в България
и Чехия (44% и в двата случая) и
Швеция (45%).

Делът на българите, които изразя-
ват тревога от въвеждането на общата
европейска валута, нараства с 10% в
последната година. С 12% се увелича-
ва броят на заявилите, че очакват ев-
рото у нас да доведе до отрицателни
последици. Попитани дали според тях
България е готова за еврото, 71% от-
говарят отрицателно (годишен ръст от
4%). На въпрос кога искат България
да въведе общата валута мнозинството
българи отговарят “След известно вре-

ме” (33%). Според 27% това не трябва
да става “никога”, 19% отговарят
“Възможно най-късно”, а 18% -
“Възможно най-скоро”.

Въпреки скептицизма си 80% от
българите заявяват, че лично биха се
справили с въвеждането на еврото у
нас. Според 52% общата валута ще
отнеме контрола на България върху
икономическата политика, а според
60% ще отнеме част от националната
идентичност.

Проучването е от края на април и
обхваща България, Хърватия, Чехия,
Унгария, Полша, Румъния и Швеция -
страните от ЕС, които предстои да
въведат еврото. Данните показват ши-
рока подкрепа за еврото - средно 60
на сто от участниците заявяват, че са
за въвеждането на единната валута,
отчита ЕК. Повечето от участниците
са на мнение, че въвеждането на евро-
то би имало положителни последици
за тяхната страна (55%), но същият
дял се опасява от покачване на цените.

ботваща промишленост, застраховане,
здравеопазване, административна и
социална дейност, хранителна и фар-
мацевтична промишленост, складира-
не и пощи и служители в различни
държавни и общински ведомства и
учреждения. Има също и някои сво-
бодни професии, които се считат за
надеждни и перпективни. Такива са ме-
дицински специалисти, адвокати, но-
тариуси, частни съдебни изпълнители,
зъболекари, зъботехници, архитекти,
проектанти, инженери, експерт-счето-
водители, одитори.

В същото време банките се отна-
сят резервирано към кандидати, които
работят в определени сектори. “По
принцип финансовите институции сле-
дят отраслите и бизнесите, в които
приходите намаляват, защото това
обикновено води и до съкращения на
заетите”, посочва Бонева.

Ëèõâàòà ïî çàåìà çàâèñè
è îò ïðîôåñèÿòà
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Между 5,5 и 6 милиона туристи
очакваме да посетят България през това
лято, прогнозира министърът на туриз-
ма Христо Проданов. Според него тази
година по брой туристи ще наближим
много 2019 г., но едва ли ще я стигнем.

“Посещенията ще са най-много от
Полша, Унгария, Румъния, Германия,
Великобритания, Сърбия, Чехия, Изра-
ел и др. Очакваме да няма отлив на род-
ни туристи, защото много българи харе-
сват българското Черноморие”, каза
Проданов на пресконференция в “Злат-
ни пясъци” по повод официалното от-
криване на летния туристически сезон.

“Искаме ясно да дадем послание, че

Индексът на тържищните цени, който отразя-
ва цените на хранителните стоки на едро, спадна
миналата седмица с 0,52%. Показателят се пони-
жава пета поредна седмица, след като не-
прекъснато се покачваше от октомври миналата
година, сочат данните на Държавната комисия
по стоковите борси и тържищата. От началото
на май индексът е спаднал с 5,26%.

Цената на оранжерийните домати отстъпи
с 8,4% до 3,28 лв. на кг, а на оранжерийните
краставици спадна с 16% до 1,84 лв. Картофи-
те са поскъпнали с 3,8% и са се продавали по
1,08 лв. за кг. Цената на морковите е паднала с
3,4% до 1,15 лв. за кг на едро. Стойността на
зелето е паднала с 2,1% до 0,93 лв. за кг. Сала-
тите са поевтинели с 3 ст. до 0,77 лв. за брой.

×àêàò ñå îêîëî 6 ìèëèîíà
òóðèñòè òîâà ëÿòî
С 15-20% по-високи са цените по морето,
каза министърът на туризма Христо Проданов

СНИМКА БТА

Министър Проданов

България предлага отлични условия за
почивка и същевременно е сигурна дес-
тинация - нашето Черно море е сигурна
и спокойна зона, а ние имаме дългого-
дишни традиции на качество и госто-
приемство в туризма”, каза министър
Проданов и допълни, че е оптимист за
предстоящия летен сезон въпреки кри-
зите през последните години.

По думите му изключително голям
приоритет трябва да бъде насърчаване-
то на всички видове туризъм. Наред с
традиционните морски и зимен туризъм,
за нас е изключително важно да бъде
използван потенциалът и на културния
туризъм, на спа туризма, на винения и

кулинарния туризъм, на здравния ту-
ризъм. В актуализацията на бюджета,
която предстои да се разглежда от На-
родното събрание, е заложено ваучери-
те за храна да важат и за почивка на
работещите, припомни Проданов.

С 15-20% са по-високи цените по
морето, основно в нощувките, услугите
и храните, каза вчера пред Нова телеви-
зия Проданов. Цената на тока не се
отразява върху цената на чадърите, по-
сочи той и изрази надежда, че концеси-
онерите ще предложат разумни цени.

Относно бежанците от Украйна,
настанени във ведомствени бази, Хрис-
то Проданов каза, че тези хора в най-

“България е страна с дока-
зани традиции в ловния ту-
ризъм, като генетичният потен-
циал на някои от видовете е
признат в световен мащаб”,
заяви министърът на земедели-
ето Иван Иванов по време на
посещението си на най-голямо-
то в Европа ловно изложение
“Лов и куче” в Дортмунд, Гер-
мания, което посети с ресор-
ния заместник-министър на
земеделието Валентин Чамбов.
“Въпреки епидемичната обста-
новка в глобален мащаб по
отношение на заболяването
КОВИД-19, през изминалата
година се наблюдава увеличе-
ние на българските и чуждест-
ранни ловци, ловували по ли-
ния на организирания ловен
туризъм”, допълни Иванов.

На настоящото 40-то юби-
лейно издание България бе
представена на щанд от 30 кв.
м с богата национална сбирка
от трофейни експонати, доби-

МИНИСТЪР ИВАНОВ:

Áúëãàðèÿ å ñòðàíà
ñ òðàäèöèè
â ëîâíèÿ òóðèçúì

Снимка Министерство на земеделието

Ñ 5% ïîåâòèíÿõà õðàíèòå
íà åäðî îò íà÷àëîòî íà ìàé

кратки срокове трябва да бъдат интег-
рирани, да започнат да работят и да
освободят базите, за да може от средата
на юли и през август тези държавни слу-
жители, които вече имат карти за почив-
ка, да се възползват от тази възможност.

Ръководството на Държав-
ната консолидационна компа-
ния (ДКК) сезира прокурату-
рата за щети, причинени на
“Кинтекс” от уволнения ди-
ректор Александър Михай-
лов, съобщиха от Министер-
ството на икономиката и ин-
дустрията. Новото ръковод-
ство на дружеството е напра-
вило ревизия на всички дого-
вори, сключени от него. Ус-

ДКК:

Áèâøèÿò øåô íà „Êèíòåêñ” å ïëàòèë
íàä 500 õèë. äîëàðà áåç íóæäà

ти от 6-те държавни горски
предприятия. Участието на
страната ни на това авторитет-
но международно изложение е
важно както за популяризира-
не на ловния и алтернативните
видове туризъм, така и като
възможност за установяване на
нови контакти в тази област.

Обсъдена бе идеята Бълга-
рия отново да стане партньор
на изложението през следваща-
та година, след като за първи
път това бе през 2007 г.

Министър Иванов заяви, че
основната част от ловните ту-
ристи, които идват у нас, са от
Германия, Испания и Франция.
“Природно-климатичните ус-
ловия у нас са предпоставка за
запазване позициите на Бълга-
рия като водеща страна в лов-
ния туризъм. България държи
световни рекорди, които не са
подобрени към настоящия мо-
мент”, каза министърът на зе-
меделието.

тановено е, че без решение на
Съвета на директорите и без
разрешение от ДКК той е
сключил договор и е изпла-
тил 528 000 щатски долара на
посредник за услуга, за която
вече фирмата е имала склю-
чен договор, се казва в съоб-
щението.

По-рано през миналата
седмица ръководствата на
ДКК и “Кинтекс” дадоха

съвместна пресконференция,
на която обявиха и за серия
други нарушения на Михай-
лов, разкрити от новото ръко-
водство на дружеството. Пе-
чалбата за първото тримесе-
чие на 2022 г. на “Кинтекс”
ЕАД е около 17 пъти по-мал-
ка в сравнение с миналого-
дишната за същия период, обя-
ви изпълнителният директор
на ДДК Смиляна Нитова.

 СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Ябълките са поскъпнали с 2 ст. и са се
продавали по 1,34 лв. за кг. Цената на лимо-
ните е скочила с 12,6% до 2,51 лв. за кг. Яго-
дите са поевтинели с 8,6% и са се продавали
по 3,62 лв. за кг. Цената на черешите е падна-
ла с 21,7% до 3,67 лв. за кг.

Кравето сирене е поскъпнало с 0,3% до 9,75
лв., а кашкавалът тип “Витоша” е отстъпил с
0,3% и се е продавал по 15,08 лв. за кг. Олиото
се е търгувало по 5,04 лв. за литър. Пакетче
краве масло от 125 грама е поскъпнало с 1 ст.
и се е продавало по 2,69 лв. Пилешкото месо е
поевтиняло с 2,5% и се е търгувало средно по
5,52 лв. за кг. Захарта е поскъпнала с 2 ст. и се
е продавала по 2,14 лв. Брашно тип “500” е
повишило цената си с 3,5% до 1,46 лв. за кг.
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Бразилските власти са задържали
риба от незаконен риболов
в Амазония. Според полицейско
разследване бракониерството
е причината за изчезването
на британския журналист на
свободна практика Дом Филипс
и представителя на коренното
население в страната Бруно
Перейра. Освен “рибната мафия”,
други заподозрени са
наркотрафиканти

Ïúðâè òóð íà
ïàðëàìåíòàðíèòå
èçáîðè âúâ Ôðàíöèÿ

Във Франция вчера се
проведе първият тур на пар-
ламентарните избори. Те са
изпитание за наскоро пре-
избрания държавен глава
Еманюел Макрон, който
може да загуби досегашно-
то си пълно мнозинство.

По-малко от месец след
президентските избори, ко-
ито отредиха втори мандат
на Макрон, французите оти-
ват отново до урните, за да
изберат следващите 577 де-
путати в Национално събра-
ние. Вотът носи много не-
известни, както за избира-
телната активност, която

Очертава се оспорвана битка между две коалиции

Жена си прави КОВИД-тест в Пекин. Заради увеличаващите се случаи на новозаразени китайските власти
изискват отрицателен тест при използване на градския транспорт или за влизане в някои обществени сгради

Â Õåðñîí ðàçäàâàò
ðóñêè ïàñïîðòè

Властите в Южна Украйна са започнали да раздават руски
паспорти на жителите в два града - Херсон и Мелитопол.
ТАСС съобщи, че на церемония 23-ма жители на Херсон са
получили руски паспорт. Церемония е имало и в град Ме-
литопол, Запорожка област. Към 6 юни над 70 000 души в
областта са подали молби за руско гражданство.

“Разпространяват се слухове и лъжи за ужаса в Херсон.
Сега ситуацията в града е спокойна”, заяви жена от града.

Руски обстрел е предизвикал огромен пожар в химичес-
кия завод “Азот” в Северодонецк. Според експерти той може
да се превърне в новия “Азовстал”.

“Боевете продължават, но по-голямата част от града е
под руски контрол. Руските сили използват разрушителна
термобарична ракетна артилерия”, казаха от Киев.

Зеленски отново поиска оръжия, тъй като войниците му
остават без боеприпаси. Според него битката в Северодо-
нецк ще определи изхода от войната в източната част на
страната.

Êèì ×åí-óí îòíîâî
ïîäêðåïè Ïóòèí

Севернокорейският лидер Ким Чен-ун изрази пълна под-
крепа за руския президент Владимир Путин. Това съобщи-
ха държавните медии в страната.

“Руският народ постигна големи успехи в осъществява-
нето на справедливата кауза за защита на достойнството и
сигурността на своята страна, докато се бори с всякакви
предизвикателства и трудности”, каза Ким в послание до
Путин по повод празника за Деня на Русия, според офици-
алната Корейска централна новинарска агенция. И допълни:

“Корейският народ им оказва пълна подкрепа и насърче-
ние”.

Ким също така изрази убеденост, че приятелските отно-
шения ще продължат да се укрепват във всички области и
в “пътешествието за защита на международната справедли-
вост и гарантиране на глобалната сигурност”.

Пхенян наскоро подчерта близките си връзки с Москва
въпреки нарастващите критики от международната общ-
ност относно войната с Украйна.

СНИМКИ БТА

рискува да бъде драматично
ниска (по принцип на пар-
ламентарни избори тя е нис-
ка), така и с непредвиди-
мостта на резултатите. Об-
щият брой на кандидатите
за депутатски места е 6293.

Президентската коали-
ция “Заедно!”, която съвсем
доскоро изглеждаше фаво-
рит, внезапно се изправи
срещу широко ляво обеди-
нение от социалистите, зе-
лените и комунистите, на-
чело с крайнолевия лидер
Жан-Люк Меланшон.

В последните проучва-
ния двете коалиции бяха с

почти равни резултати, а
крайната десница се очер-
тава като трета сила. Ситу-
ацията носи на държавния
глава риска да загуби пълно-
то парламентарно мнозин-
ство и дори да доведе опо-
зицията начело, което да
спъне президентската му
програма. Макрон и цент-
ристкият алианс трябва да
спечелят 289 места, за да
запазят общото мнозинство.
Ако това стане, той ще
може да продължи да управ-
лява, както преди и да при-
лага своята програма за ре-
форми, особено по отноше-

ние на пенсиите.
Евентуална победа на

Меланшон може да доведе
до “съвместно съжителст-
во”, в което премиерът и
президентът произхождат
от различни фракции. Той
ясно изрази амбицията си да
стане министър-председател
- ще провали плана на пре-
зидента за повишаване на
възрастта за пенсиониране
до 65 години.

Очаква се след обявява-
нето на първите предвари-
телни резултати и прегру-
пиране на силите за балота-
жа на 19 юни.

Шегата на Еди Рама
предизвика реакции в РСМ

Шегата на албанския премиер

Еди Рама, че Димитър Ковачевски

е премиер на бъдеща “Западна

България”, предизвика лавина от

реакции в Северна Македония.

Опозиционната ВМРО-ДПМНЕ

разтълкува случая като голям

скандал и поиска оставката на

правителството.

Местни избори и
референдум в Италия

В Италия се проведоха местни

избори и референдум относно пра-

восъдието, поискан от партия

“Лига” и Радикалната партия. За

да е валидно допитването, е нужен

кворум от 50% плюс 1% от има-

щите право на глас. Местният

вот засяга 971 общини и близо 9

милиона избиратели, регионалните

столици Генуа, Палермо, Катанд-

заро и Акуила и 22 центъра на

провинции.

Тревога за опасно
време в Испания

В Испания очакват опасно

топла вълна, заради която в някои

части на страната температури-

те ще достигнат 44 градуса. Ан-

далусия, Арагон, Кастилия-Ла Ман-

ча, Кастилия и Леон, Каталуня,

Естремадура и Мадрид са седемте

области с предупреждения за риск

от горещините.

Проливни дъждове
нанесоха щети в Гърция

Проливни дъждове нанесоха ма-

териални щети в Гърция. Постъпи-

ли са над 290 сигнала за паднали

дървета, наводнения и нужда от

съдействие за извеждане на блоки-

рани хора. Няма данни за постра-

дали.

Мексико издаде 7000
временни документа
на мигранти

Мексиканската агенция по ми-

грация е издала през последните

няколко дни близо 7000 временни

документа и транзитни визи на

участници в кервана от мигранти,

който беше в Южно Мексико.

Повечето от бежанците искат да

стигнат до границата със САЩ.
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Õèëÿäè íà ïðîòåñò
â ÑÀÙ çàðàäè îðúæèÿòà
Те настояват за закон, ограничаващ притежаването им

Десетки хиляди американци в ця-
лата страна протестираха през уикен-
да срещу свободната употреба на ог-
нестрелни оръжия и честите прояви

СНИМКА БТА

Масови протести се проведоха през уикенда в различни американски градове. Хората настояват
за по-строго законодателство по отношение на притежаването на огнестрелно оръжие

Мисията на ООН в Либия изрази загриженост от
тежките въоръжени сблъсъци между милиции в столи-
цата Триполи, съобщиха световните агенции. Послед-
ните сражения идват, когато Либия отново е разделена
между конкуриращи се правителства, едно от които
базирано в Триполи. Това се случва въпреки продължа-
ващите над година нерешителни опити за обединение.
Според мисията сблъсъците застрашават цивилните.
Тя призова либийците “да направят всичко възможно,
за да запазят крехката стабилност на страната в този
чувствителен момент”. Либия от години е разделена
между съперничещи си администрации на изток и за-
пад, като всяка се подкрепя от различни добре въоръ-
жени милиции и чужди правителства.

на насилие с тях. Организатор е “По-
ход за нашия живот”. Групата за бе-
зопасност на оръжията, основана от
ученици, оцелели от клането през

2018 г. в гимназия в Паркланд, Фло-
рида, събра най-много недоволни във
Вашингтон и Ню Йорк. Поводът за
недоволството бяха двете стрелби

миналия месец - в начално училище в
Тексас, при която загинаха 19 деца и
двама учители, и в супермаркет в Ню
Йорк, при която загинаха 10 души.

В столицата протестиращите по-
ставиха вази с цветя - по една за все-
ки, убит с огнестрелно оръжие в
САЩ през 2020 г. “Защитете хората,
а не оръжията” и “Страхът няма мя-
сто в училищата” бяха част от лозун-
гите, издигнати от участниците в ше-
ствията.

“Стига толкова!”, заяви кметицата
на Вашингтон Мюриъл Баузър по
време на втория “Поход за нашия
живот” в нейния град. “Говоря като
кмет, като майка, говоря от името на
милиони американци и американски
кметове, които настояват Конгресът
да си свърши работата. А работата
му е да ни защити, да защити нашите
деца от насилие с (огнестрелно) оръ-
жие”, каза тя.

Много протестиращи се събраха
и в Ню Йорк, демонстрации имаше и
в други градове.

Контролираната от демократите
Камара на представителите прие ши-
рок пакет от предложения, който
включва повишаване на възрастта при
закупуване на полуавтоматични оръ-
жия от 18 на 21 години. Партията
обаче не разполага с необходимите
60 гласа, за да го прокара в Сената.
Те имат подкрепата на държавния
глава Джо Байдън.

Противниците на по-строгите
правила, сред които е и бившият пре-
зидент Доналд Тръмп, често предста-
вят масовите стрелби като проблем
на психичното здраве, а не на режи-
ма за продажба на оръжия. Те насто-
яват, че с промените ще се отнемат
гарантирани конституционни права
на защита.

ÎÎÍ å çàãðèæåíà
çà ìèðà â Ëèáèÿ

Новото име на “Мак-
доналдс” в Русия е
“Вкусно - и точка”. Това
съобщи генералният ди-
ректор на веригата Олег
Пароев, предаде ТАСС.

“Радвам се да ви
представя нашето ново
название - “Вкусно - и
точка”, каза той.

Веригата ще работи
с новия бранд и с нови
названия на ястията в
менюто, а всички слу-
жители ще запазят ра-
ботата си при същите
условия най-малко за
две години.

Кметът на Москва
Сергей Собянин посочи
по-рано, че в обновена-
та мрежа от заведения

Лидерът на подкре-
пяната от САЩ опози-
ция във Венецуела Хуан
Гуайдо бе нападнат през
уикенда по време на
посещение в селски рай-
он, съобщиха членове на
неговото паралелно пра-
вителство. Те обвиниха
група, свързани с управ-
ляващата партия, лица за
извършители, предадоха
световните медии.

Снимка, придружава-
ща изявлението, показва
Гуайдо, заобиколен от
хора, един от които
разкъсва ризата му. Спо-
ред неговите придружи-
тели членове на група,

Президентът на Никарагуа
Даниел Ортега призова пар-
ламента да ратифицира указ,
който ще разреши чуждестран-
ни войници, включително от
Русия и САЩ, да провеждат
учения за хуманитарна под-

Íèêàðàãóà ñ îáùè ðóñêè  è àìåðèêàíñêè ó÷åíèÿ

„Âêóñíî - è òî÷êà”
âìåñòî „Ìàêäîíàëäñ”

Íàïàäíàõà ëèäåðà
íà âåíåöóåëñêàòà
îïîçèöèÿ

крепа или срещу наркотрафи-
ка в страната.

Документът е изпратен
по спешност на законодате-
лите и ще бъде дискутиран
във вторник. Според текста
ще се разреши приемането

на ротационен принцип на
руски войници, които заед-
но с никарагуански военни
“да обменят опит”.

Разрешава се и посещение
на чужди военни самолети и
кораби с цел военноморски и

военновъздушни учения за
борба с наркотрафика и меж-
дународната организирана
престъпност.

Според указа ученията ще
бъдат осъществявани с военен
персонал от САЩ, Мексико,

централноамерикански държа-
ви, Венецуела, Куба и Домини-
канската република.

Ортега иска от парламен-
та и разрешение никарагуан-
ски военни да пътуват до
тези страни.

свързана с Обединената
социалистическа партия
на Венецуела, “са го
удряли и обиждали”. Той
е на обиколка из страна-
та в опит да обедини и
организира партията си
преди планираните
първични избори.

Миналата седмица
привържениците на Гу-
айдо бяха посрещнати с
преграда от пластмасо-
ви столове и удари с
юмруци от съюзници на
президента Николас
Мадуро в западния град
Маракайбо.

САЩ осъдиха “непре-
дизвиканото нападение”.

ще бъде запазено оби-
чайното меню. Веригата
отвори вчера 15 обекта
в столицата и областта.

Агенцията припом-
ня, че “Макдоналдс” за-
твори всичките си 850
ресторанта в Русия на
14 март, малко след на-
чалото на войната с Ук-
райна.

На 16 май компани-
ята с дял от 7 на сто в
общественото хранене
във федерацията заяви,
че напуска страната и
чрез промишленото ми-
нистерство продаде
бизнеса си на руски ку-
пувач. Собственик ста-
на бизнесменът Алек-
сандър Говор.
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Руска рулетка
От стр. 1

Ако се доверим на
социологическите про-
учвания, някои от тях
посочват, че при едни
предсрочни избори осем
партии ще влязат в пар-
ламента. Представете
си за каква фрагмента-
ция говорим на полити-
ческото пространство и
на бъдещия парламент.

Най-голямата група
при осем парламентар-
но представени сили ще
има едва 55-60 депута-

та. В такъв случай кое
ни гарантира, че следва-
щият парламент ще про-
изведе стабилно управ-
ление?! Стабилно управ-
ление, което ще е в
състояние да проведе
такива тежки реформи и
да въведе този социален
пакет в подкрепа на хо-
рата, бизнеса и иконо-
миката, за който сега
толкова се борим.

Ние, от БСП, имаме
с какво да застанем пред
българския народ и да
кажем: преборихме се

за най-социалния бюд-
жет в историята на пре-
хода.

Сега, с актуализаци-
ята на бюджета, сме се
преборили за още 2
млрд. лв. допълнителни
социални мерки, за да
подкрепим хората в
тази криза.

Много хазартно, по-
добно на руска рулетка,
ще бъде да кажем:
хвърляме кърпата и
отиваме на предсрочни
избори, пък каквото
сабя покаже.

Цензурата на резила

Забраната на руските
телевизии от най-висше
брюкселско ниво до пре-
стараването на тукашни-
те политически слугини
не е нищо ново. Очаквах
спирането им още след
разгрома на нацистите в
Мариупол. Явно евро-
пейските посредствени
мозъци на Урсули, Мак-
рони и други титани на
западната мисъл и тук
нямат нужния рефлекс.
Сивата женица, която е
министър-председател на
Европа, толкова си знае
и помни. А ние знаем и
помним. Преживели сме
тези забрани през Втора-

та световна война, кога-
то запечатваха с канап и
восък радиоапаратите
само на Радио София, за
да може само радиоточ-
ката да дрогира българи-
те с великата немска по-
беда при Сталинград. И
когато се слушаха неле-
галните радиостанции -
“Христо Ботев”, “Наро-
ден глас” и ББС, откъде-
то стана ясно, че Сталин-
град -  тогавашният Ма-
риупол, освободен и из-
чистен от нацистите.
Преживели сме и слуша-
нето на “Свободна Евро-
па” и ББС, когато един-
ствените мегафони бяха
Евгени Дайновото и Ге-
орги Готевото “Работни-
ческо дело”, БТ и пак
Радио София.

А местните слуги на
всички режими, обикно-
вено потомци на същото
“Работническо дело”,
БКП и КПСС, очаквано
се престараха. Освен
руските телевизии, пред-
видени в директивата за
санкциите на Брюксел, те
спряха и руския Първи

канал. Нищо, че руските
телевизии са в пъти по-
богати по съдържание и
по-интересни от плазми-
те на нашите страхливи,
некадърни и необразова-
ни мисирки.

Според тях от теле-
визорите трябва да тече
само смехотерапията на
народния артист Зелен-
ски, който не се е изказ-
вал само в Тутраканска-
та опера.

Излишно е да споме-
наваме претоплените
клишета за демокрация,
свобода на словото, плу-
рализъм и прочие бля
бля, които за пореден се
оказаха обикновена из-
мама. Друго е по-важно.

Забраната на руските
телевизионни канали, ос-
вен всичко останало, е
малоумна при днешния
интернет, чрез който
тези медии може да про-
биват през всякакви сай-
тове, приложения,
търсачки и канали. И
през всички дупки на
скапаната ни държава. За
всички е ясно, че инфор-

мационната забрана е
като мрежа за комари
срещу коронавирус.

С такова информаци-
онно перде нищо не мо-
жеш да скриеш. Особено
що се отнася до военни-
те действия в Украйна. За
гласа на истината и за
руската гледна точка.
Срещу тях, дори от СЕМ
да загасят тока, правдата
изплува светкавично.

Представете си на
мач между Грузия и на-
ционалния ни позор по
футбол всички телеви-
зии да спрат, щом гру-
зинците ни пердашат с
гол след гол. Това няма
да промени резултата,
само ще увеличи рези-
ла. Да не говорим, че ма-
совото съзнание винаги
възприема забранената
информация за истина.
И че тази българска те-
левизия или партия, ко-
ято започне да препре-
дава някой от популяр-
ните руски канали, ще
помете по рейтинг всич-
ко останало. Страхотен
шанс за БСП.

КОЛОНКАТА НА

Òåæåñòòà íà äóìèòå
Това беше темата за есе на тазгодишния

държавен зрелостен изпит по български език и
литература за 12 клас. Сухата статистика
казва, че средната оценка на задължителната
матура е “добър 4,05”, което означава 52,77
точки от 100 възможни. Ситуацията е подоб-
на на миналогодишната, когато зрелостници-
те постигнаха 52,44 точки.

От просветното министерство призоваха
да не се сравняват сегашните резултати с
предходните, защото това е първият випуск,
който завършва по новите учебни програми.
Както и заради това, че скалата за оценяване
бе променена: заветната “тройка” се получа-
ва вече не за 23 постигнати точки, а за 30 -
нещо, за което учителите настояваха отдав-
на. Защото не може да си българин, а да раз-
читаш на “онче-бонче” да изкараш теста за
владеене на родния език.

Но сравнение е наложително. Ако оставим
настрана сухата статистика, разбираме ли
“тежестта на думите”? Масово учениците
писаха по тази тема (66%), вместо интерпре-
тативно съчинение върху “Споменът - скръб и
утеха” в елегията на Димчо Дебелянов “Аз ис-
кам да те помня все така” (23%). Причината
е масово разпространеното мнение, че есето е
свободен текст, който се пише лесно, като
тази година той дори не беше задължително
да е свързан с изучавано произведение. А да
напишеш хубаво есе е много трудно. Трябва да
умееш да разсъждаваш, да притежаваш бога-
та обща култура и опит. Писането на интер-
претативно съчинение, от своя страна, изиск-
ва задълбочен прочит на произведението и
умение за анализ - все неща, които са много
трудни, когато всичко става на момента с едно
докосване по екрана на телефона.

Всъщност този “добър” на изпита по българ-
ски показва, че и тази година зрелостниците
се огънаха под “тежестта на думите”. Да вла-
дееш родния си език на средно ниво не е никак
оптимистично за бъдещето на една нация. Още
повече, когато на втората матура резулта-
тите по чужди езици изпреварват българския.
И когато “двойките” по родния са цели 17%
(при 6,7% миналата година).

В много университети приемат вече с оцен-
ка от ДЗИ. Има смисъл, ако конкуренцията на-
истина е жестока, а не когато не достигат
бройки да се запълнят специалностите.
Ефектът от резултатите на матурите ще се
усети след 5-6 години, когато същите тези зре-
лостници ще са завършили по същия начин и
“висше” образование.

Слабите оценки и посредственото ниво са
сигнална лампичка, показваща, че децата изли-
зат от училище с все по-ниска мотивация и
пропуски във възпитанието и дисциплината.
Вместо да я видят обаче, от образователното
министерство искат нови промени в учебното
съдържание, които да “облекчат” програмата
така, че общата култура на българина да бъде
сведена до санитарния минимум.

Летвата за “тройка” на матурите трябва
да се вдигне до 50%. Но само ако резултатът
отваря вратите към квалифицирана работа,
чието заплащане е в пъти над нискоквалифици-
раната. И учениците се подготвят към това
изискване през целия гимназиален етап. Така
те ще бъдат по-мотивирани да учат. И време-
ната, когато четяхме книги, знаехме стихо-
творения наизуст и бяхме грамотни, няма да
са само “спомен - скръб и утеха”.

Когато говорим за
България, не можем да
изхождаме от аргумен-
та: каквото стане. И да
оставим съдбата на хо-
рата, бизнеса и държа-
вата на случайността.

Нека да повторя: из-
борите винаги са вари-
ант. Те са нормален, де-
мократичен политичес-
ки инструмент. Но ако
има шанс, макар и ми-
нимален, това правител-
ство да продължи да
работи, е по-доброто
развитие на ситуацията.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Георги ДИМИТРОВ
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ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ:

Ïðèîðèòåò å
äà ñå ñòàáèëèçèðà
äúðæàâàòà
Бюджетът трябва да бъде приет, призовавам за разум,
за мъдрост, казва председателят на ПГ „БСП за България”

Хвърлянето на оставка в този момент
и предизвикването на предсрочни избо-
ри поставя под риск актуализацията на
бюджета за тази година. Поставя под риск
и Плана за възстановяване и развитие, от
който държавата ни очаква милиарди.
Трябва да се променят и приемат редица
закони във връзка с усвояването на тези
евросредства. Без работещ парламент
това няма как да се случи. Едни пред-
срочни избори ще хвърлят държавата в
хаос, и то в момент, когато целият свят
е потопен в световна икономическа и
политическа криза. Това би означавало и
задълбочаването на кризата в България.
Влизане в изборна спирала в рамките на
година и половина или две.

Ако допуснем сега предсрочни из-
бори, те ще са четвъртите поред. Ви-
дяхме какво се случи на предишните.
От партия “Има такъв народ” хвърлят
за пореден път държавата в тази бездна
на политическа, социална и икономиче-
ска криза.

Ние от БСП винаги сме се отнасяли
отговорно и държавнически към ситуа-
цията в страната.

Предсрочни избори ще хвърлят
държавата в хаос, твърди народният
представител от БСП

От друга страна - всяка една криза е
и възможност. Но предсрочните избори
не са възможност. БСП винаги е готова
за избори, но не става въпрос за това.
България не е готова за избори.

Какви са вариантите в сегашната си-
туация?

Надявам се и от останалите полити-
чески сили бъдещето на държавата, на
всеки български гражданин, на възра-
стните и децата, на младите, на бизне-
са, обществото и икономиката да бъдат
поставени като приоритет. Над тясно
партийните интереси. Над намерения-
та за извличане на краткосрочен поли-
тически дивидент.

Така че имаме възможност за стаби-
лизация на ситуацията. Всеки народен
представител би следвало да прояви от-
говорност и мъдрост сега, за да защити
интересите на хората и държавата пре-
ди всичко. Това би трябвало да е при-
оритет за всички политици и да бъде
поставено над партийните интереси.
Разчитаме на повече отговорност от
всеки народен представител от всички
парламентарни групи.

ФИЛИП ПОПОВ:

Ðàç÷èòàìå íà
ïîëèòè÷åñêèÿ ðàçóì

За БСП първи при-
оритет е да се стабилизи-
ра държавата, да се при-
еме актуализацията на
бюджета със съответни-
те предложения за ДОО
и Закона за НЗОК - неща,
които очакват български-
те граждани. Изборите са
краен вариант. Това заяви
председателят на ПГ
“БСП за България” в ефи-
ра на БТВ.

Според него левица-
та стабилизира с диалог
и с политики. “Говорим
с всички, защото сме в
ситуация, в която парла-
ментът е разделен, няма
мнозинство, което да
даде стабилност”,
обясни Свилен-
ски и допълни:
“БСП дълго
време участва
в политиката.
Ние имахме
готовност

назад във времето и с
правителства. Имаме ек-
спертиза и във външната
политика, и в регионал-
ното развитие, и в енер-
гетиката. Имали сме ми-
нистри, които в момента
са действащи депутати.
Имаме какво да предло-
жим, когато коалицион-
ните партньори седнат и
видят в тази ситуация кой
на кое място е подхо-
дящ”, каза той, като уточ-
ни, че до този момент не
е обсъждано разпределе-
нието на министерства-
та, които са от квотата
на “Има такъв народ”.

Според Георги
Свиленски по-

важното е не
кога ще бъдат
изборите, а
какво ще се
случи до тях
и след тях.
“Не виждам

в ъ з -

можност нови избори в
рамките на годината да
родят по-различно мно-
зинство. Ние сме пред из-
бора дали да изпаднем в
хипотезата на миналата
година или да се опитаме
да стабилизираме държа-
вата, за което от БСП на-
стояваме още от първия
ден на това правителст-
во, а и в сегашната ситу-
ация”, коментира той.

“Последните дни иг-
раем в сценарий, напи-
сан някъде. Тази непред-
сказуемост не може да
продължи, не може да си
играем със съдбите на
хората”, категоричен е
председателят на ПГ
“БСП за България”.
“Присъствам на коали-
ционните съвети и цяла-
та хронограма на бюдже-
та беше направена още
миналия петък. На коа-
лиционните съвети всич-
ки партии си представи-
ха предложенията, бяха
обсъдени, едни бяха при-

ети, други - не. Там ни-
кой не каза, че няма да
приеме дадено нещо. И
изведнъж в 3 часа видях-
те какво стана. Започват
да се вадят листчета от-
преди два месеца, но това
не е коалиционно пове-
дение”, смята Георги
Свиленски. Според него
по този начин не бива да
се води диалог, с който и
да е партньор.

По думите му преми-
ерът и партията манда-
тоносител трябва да по-
ложат усилия да намерят
парламентарна подкрепа,
както е станало при фор-
мирането на кабинета.
“Трябват народни пред-
ставители, които искат да
работят за държавата, за
да работят и парла-
ментът, и държавата, и
правителството. Хората
очакват увеличение на
пенсиите, майките очак-
ват увеличение на над-
бавките, децата очакват
подкрепа, бизнесът също

очаква подкрепа”, комен-
тира Свиленски. Той
допълни, че ако отидем
на нови избори, два ме-
сеца парламентът ще е
затворен, пенсионерите
ще получават същите
пенсии, само че цената
на бензина расте всеки
ден, парното започва да
расте, цената на хляба ще
продължи да расте. “Тези
неща трябва да бъдат ка-
зани”, заяви той.

“Когато ние сме били
в опозиция, сме били от-
говорни към държавата.
Искали сме да покажем,
че управлението на Бо-
рисов е вредно и трябва
да си ходи. Но сега в си-
туацията на война, на фи-
нансова и икономическа
криза, да си играеш със
съдбата на българските
граждани е, меко казано,
несериозно”, заяви Сви-
ленски. И добави: “Бюд-
жетът трябва да бъде
приет. За да влезе в сила
Планът за възстановява-

не и устойчивост, трябва
да бъдат променени над
20 закона. Трябва да
бъде направена и съдеб-
ната реформа.”

По думите му БСП
ще се опита да бъде този
фактор, който да стаби-
лизира и да изтрезнява
опонентите. “Правим го,
като не влизаме в споро-
вете за постове, в еже-
дневните скандали. Ще се
опитаме да направим
така, че партньорите да
си говорят”, обясни со-
циалистът.

Според Свиленски
липсата на борба с ко-
рупцията води до това
управляващите по общи-
ни да правят каквото ис-
кат. “Затова призовавам
за разум, за мъдрост,
призовавам за това Бъл-
гария да има правителст-
во и бюджет, и да може
да приемем нужните за-
кони за Плана за възста-
новяване и устойчивост”,
отбеляза той.
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Çäðàâî äåòå
ïîä êàðàíòèíà!
Àìè ñåãà?
Ще имат ли право на болничен родителите
на ученици до 12 години в изолация?

СНИМКА ДЖУЛИЯ М. КАМЕРОН, РEXELS

Аида ОВАНЕС

Очевидно уроците на КО-
ВИД-19 още не са приключи-
ли. 12 години българите се
наслушаха на “дадох ви пари
за...”, но реална полза не видя-
ха, а законовите несъвършен-
ства и досега лъсват.

Наглед незначителен про-
блем, който се обостри по
време на пандемията и най-
вече в периодите със скок на
заразените, поставя много
родители на кръстопът. Ста-
ва дума за здрави малки уче-
ници, които заради заразно
заболяване в училището или
класа трябва да бъдат под ка-
рантина у дома. Не само КО-
ВИД-19, но и други инфекци-
озни болести нерядко спо-
хождат децата от години. Да
не забравяме ежегодните
“грипни ваканции”. Заразите
от морбили, варицела, скар-
латина... Проблемът идва, ако
родителите нямат възмож-
ност да си вземат платен или
неплатен отпуск, за да оста-
нат с детето. Или да намерят
надежден възрастен, който да
бъде с него, докато те са на
работа. Не е лесно и когато
родителят работи от разстоя-
ние или онлайн.

Законът дава право на

С тази законодателна промяна и родителите на здрави ученици до 12
години, които са под карантина, ще имат право на отпуск за временна
нетрудоспособност. Ако законопроектът влезе в сила от 1 януари 2023 г.
и междувременно се яви извънредна епидемична обстановка, в момента
има механизъм за подкрепа на родителите чрез предоставяне на специална

месечна целева помощ по Правилника за прилагане на Закона за
социално подпомагане.

Предложението на народните представители дава и друг ра-
курс и не свързва ползването на този вид отпуск само с извъ-
нредна епидемична обстановка.

В същото време предложението в значителна степен отго-
варя на заявената концепция за управление на евентуална

бъдеща епидемична обстановка и да няма национален лок-
даун, а регионални (в области, населени места или учили-

ща), в зависимост от нивата на заболяемост. Законопро-
ектът дава възможност за гъвкаво реагиране.

ЛАЗАР ЛАЗАРОВ, зам.-министър
на труда и социалната политика:

ÏÐÎÌßÍÀÒÀ Å ÍÅÎÁÕÎÄÈÌÀ

болничен на родител, чието
дете е под карантина, защото
самото то е болно, но не и
когато е здраво. В този слу-
чай няма основание за изда-
ване на болничен лист за вре-
менна нетрудоспособност на
родителя.

Подчертаваме, че не става
въпрос за болно от заразна
болест дете. Според допълни-
телните разпоредби на Закона
за здравето родителят има
право на болничен (за времен-
на неработоспособност) само
за здрав малчуган, който ходи
на детска ясла или градина, но
не и ако е ученик. И тук идва
сблъсъкът на законите. Ако
ученикът е под 12 години,
неговите родители/настойни-
ци или приемни родители по-
падат под ударите на закона

с глоба до 5000 лева

ако го оставят само. Според
чл. 45 на Закона за закрила на
детето, “който остави без над-
зор и достатъчна грижа дете
до 12-годишна възраст, за ко-
ето полага грижи, с което
създава опасност за неговото
физическо, психическо и нрав-
ствено развитие, се наказва с
глоба от 1000 до 2000 лв. за
първо нарушение, а при по-
вторно нарушение - с глоба
от 2000 до 5000 лв., ако не
подлежи на по-тежко админи-
стративно наказание по спе-
циален закон или деянието не
съставлява престъпление”.
Законодателна празнота, коя-
то преди пандемията от КО-
ВИД-19 сякаш не беше толко-
ва осезателна.

КОВИД-19 обаче и в тази
мелница наля вода и все пове-
че родители, настойници, оси-
новители, приемни семейства

се изправят пред ново препят-
ствие, защото трябва да
търсят пълнолетен доверен
човек, който да се грижи за
детето, докато те са на рабо-
та. Това накара и депутати да
реагират. Под предложението
за запълване на

законодателната
празнота

са се подписали близо десет
народни представители, сред
които проф. Георги Михай-
лов, доц. Силви Кирилов, доц.
Антон Тонев и др. Депутати-
те предлагат на болничен да
имат право и родители, чии-
то деца под 12 години са здра-
ви, но трябва да бъдат изоли-
рани за определен период от
време у дома.

Предложението изисква
промени в кодексите за соци-
ално осигуряване и за труда.

Вносителите предлагат
промененият закон да влезе в
сила от 1 юли тази година.

От МЗ напълно подкрепят
законопроекта.

От МТСП подчертават, че
с промяната се постига съот-
ветствие и с разпоредбите на
Закона за закрила на детето,
но и се осигурява възможност
родителите да ползват отпуск
при временна неработоспо-
собност и да получават парич-
но обезщетение от държавно-
то обществено осигуряване.

Становището на БЛС е, че
ще се допълни определение-
то за временна нетрудоспо-
собност.

От Националната мрежа за
деца приветстват инициатива-
та на депутатите и са катего-
рични, че досегашната регла-
ментация поставя в неравнос-
тойно положение родителите

на малките ученици.
От Съюза за стопанска

инициатива също подкрепят
проекта, както и измененията
на КТ и КСО, а от Българска-
та стопанска камара изразяват
принципната си подкрепа.

На първо гласуване в
парламентарната Комисия
по здравеопазване проектът
бе подкрепен от всички де-
путати.

НОИ подкрепя
принципно проекта, но...

Според становището на
НОИ промените може да вля-
зат в сила не по-рано от яну-
ари идната година. Причина-
та е, че предложените със за-
конопроекта промени ще на-

ложат увеличаване на разхо-
ди и плащания, които в бюд-
жета на ДОО за 2022 г. не са
предвидени.

От НОИ прогнозират, че,
за да бъдат въведени проме-
ните, ще са необходими още
12,8 млн. лв. в бюджета.

Експертите от осигурител-
ния институт допускат, че
подобни карантини ще се на-
лагат предимно за КОВИД-19
и вземат под внимание, че за-
сега карантината за контакт-
ни лица е 7 календарни дни.
Пет от тези 7 дни са работни,
като 3 от тях се поемат от
работодателя, а 2 са за сметка
на ДОО. Ако се допусне, че
епидемичната обстановка от
КОВИД-19 няма да се влоши,
се предполага, че новите слу-
чаи сред деца до 12 години ще
са около 5 хиляди, а задължи-
телно изолирани ще са около
4,3 хиляди деца. От НОИ про-
гнозират, че общо около 106,2
хиляди здрави деца ще бъдат
карантинирани заради контакт
с болни. Допуска се, че сред-
но на един и същи родител за
периода 1 юли-31 декември
2022 г. ще бъдат издадени 1,5
болнични листа заради каран-
тина на здраво дете.

Сходно е становището на
Министерството на финанси-
те, откъдето смятат, че необ-
ходимите 12-13 млн. лв. ще
отидат за обезщетения за бол-
нични само за КОВИД-19, но
не са взети предвид други за-
разни болести.

Заради становищата на
НОИ и МЗ вносителите на
проекта ще предложат той да
влезе в сила от 1 януари
2023 г.
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За проходите на Шипка и
Петрохан се заговаря обикно-
вено през зимата, когато тези
две основни връзки между Се-
верна и Южна България стават
жертва на лошото време. В от-
миналата сряда обаче пак има-
ше повод темата да привлече
общественото внимание. Най-
после бяха подписани догово-
рите за изграждането на тунела
под Шипка. Това става след
близо 3-годишна процедура по
Закона за обществените
поръчки, която започна през
2019 г. и премина през обжал-
ване в съда.

Тунелът под Шипка е посо-
чен на първо място за финанси-
ране по новата Оперативна
програма “Транспортна свърза-
ност” 2021-2027 г., измествай-
ки доизграждането на магист-
рала “Струма” през Креснен-
ското дефиле. Средствата идват
от Кохезионния фонд на ЕС.

Реализация

С подписването на догово-
рите реално може да започне
реализацията на проекта.
Първо ще трябва да бъде на-
правено проектирането на
съоръжението, тъй като
поръчката е на инженеринг,
което се очаква да отнеме око-
ло година. Самото строителст-
во ще стартира през 2023 г. и
би трябвало да приключи до
2027 г.

Иначе темата за изгражда-
нето на тунели под Балкана
продължава да бъде актуална
повече от сто години. Хрони-
ките показват, че за пробив под
Петрохан се говори от 1916-а.

Все пак - най-брадясалият
инфраструктурен проект в
българската история, който има
вече 126-годишна давност, е
тунелът под Шипка. Той стана
повод миналото лято за увол-
нението на едно от многоброй-
ните напоследък ръководства
на Пътната агенция.

Като взе властта в регионал-
ното министерство, Гроздан
Караджов каза в началото на
годината, че обектът ще бъде
върнат на първа фаза: проекти-
ране. Изказването му дойде
само ден, след като самият той
официално обяви на първата си
пресконференция, че се е изне-
надал от факта, че тунелът ще
бъде само с по една лента в
посока. И така - при сегашния
проект и при изграждането на
скоростен път Русе-Бяла тапа-

За изграждането на мостове и тунели се говори
от години, но реалният напредък е твърде малък

Евгени ГАВРИЛОВ

Момент от строежа на жп линията между Търново и Борущица в началото на XX век

Тунелът под Шипка ще е дълъг 3,22 километра и ще бъде най-дългият шосеен тунел у нас

та просто ще бъде преместена
в подножието на Стара плани-
на, без да отпушва трафика.

Приоритет

При отварянето на оферти-
те през март миналата година
се оказа, че топ приоритетът
на третия кабинет на Бойко
Борисов през новия програмен
период - тунелът под Шипка,
ще струва поне 38 млн. лв. по-
вече спрямо прогнозната стой-
ност на Агенция “Пътна инфра-
структура” (АПИ). Отваряне-
то на ценовите предложения се
забави с близо година по неяс-

ни причини. То стана в отсъ-
ствието на журналисти. Преди
да бъдат отворени ценовите
оферти, обикновено комисията
изчита допуснатите участници
във втория етап на процедура-
та и обявява оценката на тех-
ническите им предложения.

Идеята за изграждане на
тунел под Шипка започва да се
лансира в края на ХIХ век, но
дълги години има спорове меж-
ду проектантите. Аргументите
на противниците му са, че
съоръжението минава през
една от най-високите точки на
Стара планина и се отклонява
от пътя Русе-Велико Търново-
Стара Загора-Маказа. Най-пре-
кият път за преминаване през
него е през Прохода на репуб-
ликата.

Защитниците на проекта за
тунел под Шипка обаче смя-
тат, че това е възловата точка
между Севера и Юга, която,
освен направлението Русе-Ве-
лико Търново-Стара Загора-
Маказа, ще обслужва и това
между Оряхово-Севлиево-
Шипка-Стара Загора-Маказа.
Тунелът под връх Шипка ще
се намира на 1 км западно от
прохода Шипка и на 1 км из-
точно от връх Малуша. Север-
ната част на тунела ще бъде в
област Габрово, а южната - в
област Стара Загора. Той ще
бъде с две ленти за движение,
две водещи ивици и два трото-
ара. Изграждането на участъ-
ка е с дължина 10,5 км, от
които 7,6 км са ново строител-
ство, а 2,9 км са реконструк-
ция на съществуващия първо-
класен път Габрово-Казанлък.

В обхвата на проекта са и 5
тунела с обща дължина 4 км.

Тунелът под Шипка ще е
дълъг 3,22 километра и ще бъде
най-дългият шосеен тунел у нас.
Останалите 4 тунела са по-мал-
ки с дължини съответно 171,
240, 90 и 290 метра. Ще бъдат
построени още 6 моста и един
подлез, 12 армирани насипи,
една стоманобетонова подпор-
на стена, една стоманобетоно-
ва укрепителна стена и други

Че пътят с изграждането на
тунела няма да е лек, стана ясно
в началото на февруари, след
като кметицата на Габрово

Таня Христова обяви, че е об-
жалва Плана за управление на
парк “Българка”, защото заст-
рашава строителството на ту-
нела под връх Шипка.

Планът е одобрен от прави-
телството на Кирил Петков в
края на миналата година. В
жалбата до съда община Габро-
во настоява планът да бъде
променен, като в него се вклю-
чат предвидените като допус-
тими в Закона за защитените
територии дейности, сред кои-
то е строителството на инфра-
структурни обекти, предвидени
в устройствени и технически
планове и проекти. Въпреки
новите пречки пред реализаци-
ята на проекта, той е единстве-
ният по новата Оперативна
програма “Транспортна свърза-
ност”, който е в най-напредна-
ла фаза. По другите два има
много неясноти.

За магистралата Русе-Вели-
ко Търново все още не е ясно

къде ще е началната й точка. Тя
е обвързана с решението за
втория мост над Дунав при Русе
и зависи от румънската страна.
За скоростния път през Крес-
ненското дефиле все още не се
знае кой вариант за трасе ще
бъде избран.

Покрай политическите тур-
буленции и липсата на редовно
правителство през по-голямата
част от 2021 г. България се

забави изключително много не
само с внасянето на Плана за
възстановяване и развитие в Ев-
ропейската комисия, но и със
Споразумението за партньор-
ство 2021-2027 г. и съпътства-
щите го оперативни програми.
А войната в Украйна пренаре-
ди дневния ред на Европа.

„Петрохан”

За другия емблематичен
проект - тунела “Петрохан”,
който е дълъг почти 7 киломе-
тра и ще бъде с магистрални
габарити, се предвижда до 2026
г. да има издадено разрешение
за строеж. Заради сложността
му идеите и прогнозите са той
да бъде построен през 2031 г.
Финансирането все още е в
подготвителен етап, като идея-
та е да получи пари по иници-
ативата “Три морета”. За туне-
ла през прохода Петрохан
също има проблем и от скоро-
стен път с 4 ленти след село

Бързия той става 2-лентов до
Монтана, защото минава през
защитени ливади, както се изра-
зяват от  Агенция “Пътна ин-
фраструктура”.

Като стане обаче дума за
брадясали проекти, не могат да
не се споменат и мостовете над
Дунав. Готовността ни за стро-
ителството на четирите моста
над реката от години е само
една добра идея. Правителст-
вото на Кирил Петков заложи в
инвестиционната си програма
за 12 млрд. лева изграждането
на четири моста - Оряхово-Бе-
кет, Никопол-Турну Мъгуреле,
Русе-Гюргево и Силистра-
Кълъраш. За тези проекти се
говори още от времето на со-
циализма.

В най-напреднала фаза са
разговорите с румънската стра-
на за втори мост при Русе, кой-
то ще е и начало на магистрала-
та Русе-Велико Търново. За
него обаче не се е стигнало до
възлагане на инвестиционно
проучване.

Мостовете над Дунав

България и Румъния от го-
дини не могат да се разберат за
мястото на третия мост. В мо-
мента северната ни съседка има
право да избере мястото и пре-
ди две години настояваше за
изграждането на моста Свищов-
Зимнич, който въобще не фигу-
рира в плановете на сегашното
българско правителство. Ако
двете страни се договорят, 6
години би бил някакъв реалис-
тичен период за изграждането
на няколкото нови моста над
Дунав от дата на подписването
на споразумение с Румъния за
всеки един от тях.

За съоръженията трябва да
се възложат проучвания, за да
се определят най-подходящите
места за устоите им за проек-
тирането на конструкцията. А,
както е известно, само изграж-
дането на моста при Видин
отне около 4 години без в тях
да се включва времето за първо-
началните процедури, предше-
стващи старта на реалното
строителство.



КУЛТУРА
ПОНЕДЕЛНИК

13 ЮНИ12
2022

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

НАКРАТКО

œ‡ÁÌËÍ Ì‡ ‰Ó·‡Ú‡ ‰ÛÏ‡ Ë ÛÒÏË‚Í‡Ú‡
ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡ÏÂ ‰ÌÂÒ, Á‡˘ÓÚÓ ÓÊ‰ÂÌ ‰ÂÌ ËÏ‡
Ì‡¯‡Ú‡

¬»À»¿Õ¿ —≈Ã≈–ƒΔ»≈¬¿

–Ëˆ‡ˇÚ Ì‡ ÍÛÎÚÛ-
‡Ú‡, ÓËÒ‡Ì‡ ‰‡ ‰‡-
ˇ‚‡ ÊË‚ÓÚ Ì‡ ‚ÒˇÍ‡
‰ÛÏ‡ Ë ‰‡ Ô‡‚Ë Í‡-
ÒÓÚ‡ ÓÚ ‚ÒË˜ÍÓ, ‰Ó ÍÓ-
ÂÚÓ ÒÂ ‰ÓÍÓÒÌÂ, ¬ËÎË
Â ÓÌÁË ÒÚ˙Î·, Á‡ ÍÓÈÚÓ
ÏÓÊÂ ‰‡ ÏÂ˜Ú‡Â ‚ÒˇÍ‡
Â‰‡ÍˆËˇ. ƒÌÂÒ ‚ÒË˜-
ÍË ̆ Â È ÔÓÊÂÎ‡ˇÚ ÔÂ-
‰Ë ‚ÒË˜ÍÓ Á‰‡‚Â. » ÌÂÍ‡ ·˙‰Â Ú‡Í‡! ¿ ÌËÂ
˘Â ‰Ó·‡‚ËÏ Í˙Ï Ì‡Ë˜‡ÌËˇÚ‡ Ë ÚÓ‚‡ ‰‡ ÒÂ
‡‰‚‡ Ì‡ Á‰‡‚Ë Ë ÛÒÏËıÌ‡ÚË ‰ÌË, ‰‡ ÔÓ-
ÎÛ˜‡‚‡ ‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ÔÓËÒÍ‡, Ë ‰‡ ËÁÊË-
‚ÂÂ ‚˙Î¯Â·ÒÚ‚‡ ÓÚ ˘‡ÒÚËÂ. — ıÓ‡Ú‡,
ÍÓËÚÓ Ó·Ë˜‡, Ë Ì‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡, ÍÓËÚÓ ÏÂ˜Ú‡Â
‰‡ ÔÓÒÂÚË. ¬ËÎË, ÌÂ ÒÔË‡È ‰‡ Ú‡ÌˆÛ‚‡¯
ÚÓÁË ÊË‚ÓÚ!

ŒÚ ÂÍËÔ‡ Ì‡ ƒ”Ã¿

¿Õ“ŒÕ»fl  Œ¬¿◊≈¬¿,
‰ËÂÍÚÓÍ‡ Ì‡ ¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡
Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ ÙËÎÏÓÚÂÍ‡
¬≈Õ≈À»Õ¿ ¬≈Õ≈¬¿-Ã¿“≈≈¬¿,
ÎÂ„ÂÌ‰‡Ì‡ ÎÂÍÓ‡ÚÎÂÚÍ‡
‚ ÒÍÓÍ‡ Ì‡ ‚ËÒÓ˜ËÌ‡
√≈Œ–√» √≈Œ–√»≈¬, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
»À»fl À” Œ¬, Ì‡Ó‰ÂÌ ÔÂ‚Âˆ
œ≈“⁄– ¿Õ“ŒÕŒ¬,
‡ÍÚ¸Ó Ë ÏÛÁËÍ‡ÌÚ
÷¬≈“¿Õ¿ ¡ŒΔ”–»Õ¿,
ÎÂ„ÂÌ‰‡Ì‡ ‚ÓÎÂÈ·ÓÎËÒÚÍ‡

Срещи с чешкия писател
Михал Сикора

Чешкият писа-

тел Михал Сикора

гостува в България

по повод предста-

вянето на българ-

ския превод на ро-

мана му “Пет

мъртви кучета”

(изд. “Матком”, 2021) в превод

от чешки език на Гинка Бакърджи-

ева. На 13 юни от 18,30 ч. ав-

торът ще представи книгата си

в Чешкия център София, а на

14 юни - в Пловдив, от 17 ч. в

Културния център “Тракарт”

(подлез “Археологически”) в рам-

ките на литературния фестивал

“Пловдив чете”. Български парт-

ньор на събитието е изд. “Мат-

ком”, а чешки - Чешкият литера-

турен център към Моравската

библиотека в Бърно, с чиято

финансова подкрепа се осъщест-

вява събитието. Михал Сикора

(1971) е писател и университет-

ски преподавател. Дебютира през

2012 г. с романа “Случай за екзор-

сист”, с който открива успешно

серията с комисарката Вирова и

с който са свързани и останалите

му книги - “Сини сенки”, “Още не

е краят”, “Пет мъртви кучета”

и “Най-лошите опасения”. По

мотиви от романите на М. Сико-

ра възниква и цикъл от телевизи-

онни минисерии “Детективите от

Пресветата Троица” (2015-2019,

сценарий Петр Ярховски, режи-

сьор Ян Хржебейк и Виктор Тауш).

Èçëîæáà îò êîíêóðñà „Ñíèìêèòå ãîâîðÿò”
ïîêàçâà ãàëåðèÿ-êíèæàðíèöà „Ñîôèÿ ïðåñ”

СНИМКА ТЕАТЪР “ВЕСЕЛ”

„Ðóñàëêà” íà òåàòúð „Âåñåë”
ó÷àñòâà â 3 ôåñòèâàëà çà ìåñåö

Ëþáî Êèðîâ ïîëó÷è
òðè íàãðàäè íà ÁÃ ðàäèî

СНИМКА SIGNAL.BG

Годишните музикални
награди на БГ радио бяха
връчени на бляскава цере-
мония, която се състоя на
10 юни в Пловдив на живо
пред 3-хилядна публика.
Градът под тепетата за
четвърти пореден път беше
домакин на тържественото
събитие, съобщи Signal.bg.
На 20-ото издание на Го-
дишните награди на БГ ра-
дио бяха раздадени десет
статуетки. Победителите са
определени от зрителския
вот, в който са участвали
над 30 000 души. На огром-
ната сцена в зала “Коло-
друм” се появиха едни от
най-обичаните и популярни
лица на българската музика
и шоубизнеса.

Големият победител тази
година е певецът Любо Ки-

Десет статуетки бяха
раздадени на 20-ата
церемония, която
се състоя в Пловдив

ров, който обра наградите в
три категории. Миро бе
удостоен с две отличия, а
Мария Илиева стана певица
на годината. Наградата за
дебют беше връчена на Риа.

“Тази награда и посвете-
ната песен, написана за ко-
ронавируса, е за Дидо, ко-
гото загубихме, и смятам, че
днес и сега са по-важни от
утре. Не трябва и не може
да отлагаме нещата”, каза
певецът Любо Киров.

Специалната награда
“БГ вдъхновение” на името
на Ана Мария Тонкова, ко-
ято е символ за изключите-
лен принос и пример за все-
отдайност към българската
музика, беше връчена на
Михаил Белчев.

На сцената излязоха Ма-
рия Илиева, Орлин Горанов,

Любо Киров, Миро, Дара,
“Акага”, Маргарита Храно-
ва, Михаил Белчев и други.

Всички отличени, по ка-
тегории, са:

“БГ песен” - “Целуни
ме” - Любо Киров

“БГ текст” - “Целуни
ме” - Любо Киров, текст
Любо Киров

“БГ албум” - “Миро-
глед” - Миро

“БГ изпълнител” -
Миро

“БГ изпълнителка” -

Мария Илиева
“БГ дуо трио/вокална

група” - Pavell & Venci
VencТ

“БГ комбинация” -
Стенли, Любо Киров, Хри-
сто Мутафчиев

“БГ група” - Стефан
Вълдобрев и “Обичайните
заподозрени”

“БГ дебют” - Риа
“БГ видеоклип” -

“Thunder” - Дара, реж. Сте-
фан Маринов (Buddubazz
Таре Company).

Търновските актьори от Куклен
театър “Весел” за по-малко от месец
представиха най-новия си спектакъл
“Русалка” (по немската “Легенда за
Лорелай”) на три фестивала, научи
ДУМА от Веселин Василев, създател
и директор на театъра.

Първата среща с публиката на меж-
дународен форум се състоя на сцена-
та на МФСД “Вълшебната завеса” в

Търговище. Високата оценка, дадена
от публиката, затвърди успеха на най-
новия творчески проект на търновска-
та трупа. Театър “Весел” за поредна
година бе поканен да участва в
24-тото издание на Националния фес-
тивал на детската книга в Сливен, къде-
то се представи с “Русалка”.

Преди броени дни търновската
трупа се завърна от последното си
участие зад граница в Трансилвания -
Международния фестивал “Caravana
povestilor”, организиран от театър
“Арлекино” и община Брашов. След
представянето с “Храбрият оловен

войник”, “Принцесата и граховото
зърно” и “Не се предавай”, “Русалка”
е четвъртият спектакъл на театър “Ве-
сел”, поканен в престижната фести-
вална програма на туристическия град.
Румънските театри от Букурещ, Кон-
станца, Галац, Браила, Тимишоара,
Крайова, Тургу Муреш, Брашов, Бо-
тошани, Плоещ и Клуж Напока, както
и независими артистични формации от
Италия и Испания оформиха афиша
на седмото издание на престижния
форум. Театър “Весел” получи покани
за участия във фестивали в Румъния и
Италия с новото си представление.

Галерия-книжарница “София прес” представя шестото
издание на конкурса “Снимките говорят - анализ на фото-
графии 2022” от 13 до 30 юни, откриването е днес в
18,30 ч. Конкурсът е част от официалната програма на
13-ия “Европейски месец на фотографията”, който е с фи-
нансовата подкрепа на НФ “Култура”.

Жури в състав Здравка Евтимова - писателка, журнали-
стка и преводачка, Михаела Михайлова - филолог и редак-
тор, професионален преводач, Теодора Духовникова - акт-
риса с отношение към писменото слово, Владимир Карама-
зов, AFIAP - актьор с отношение към фотографията, и
Олимпия Николова-Даниел - куратор на галерия-книжар-
ница “София прес”, оцени постъпилите 100 анализа и из-
бра най-добрите 23 от тях върху 19 от фотографиите на
Владимир Карамазов.

Всички текстове-анализи на финалистите ще са в излож-
бата, експонирана в галерията. Те ще получат и копие на
фотографията, от която са били вдъхновени - лично подпи-
сана с автограф от Владимир Карамазов. При откриването
тази вечер ще стане ясно кой е големият победител за
наградата “Instax FUJIFILM”, от фирма “Фомус” ООД чрез
www.fotosviat.bg.
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¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: Œ·ÓËÒÚÍ‡. œ˜ÂÎ‡ÌËÍ. –‡Ï-
Ô‡. √‡ÚÂ. À‡ÂÚ. –ÂÁ·‡. ÿ‡. –Û·ÂÌÒ /œÂÚÂ/
. √Ë. —‡Ó. ¿ÔÂÚËÚ.  ‡‚. √˙ÒÓÍ.  ‡Ï˙¯. œÛ‡.
“‡·Ó. ƒËÏÓ‚‡ /Ã‡Ëˇ/. flÌÍÓ. ”ÎËÍ‡. »ÌÂ-
ˆËˇ. ¿ÌÍ‡‡. ¿ÒÓ. –‡Ë. ”ÚË. –‡‰‡Ì. »‡Ì.
ÕÀŒ. ⁄„ÎÂÌ. √‡ÒÍÂÎ /≈ÎËÁ‡·ÂÚ/. —ÚÛ‰. flÏ‡Âˆ.
ÃÓÎÓı. √ÓÚËÍ‡.  ÓÁÂÎ. ÕËÍÓÎ‡. ì¿ î. Ã‡ÏË.
ì¿ÚËÎ‡î. »ÎËÚÓÌ. “‡Ú‡Ë. ¿‡Í. ¬Ë‰Ëˇ. —‡Í.
 ˙ÎÍ‡. ÃÓÌ‡ÍÓ. ”‡Í /ƒÊÓ/. ¿ÒÚ‡Ì‡. ¿ÌÍÓ.
 ÓÌÚ‡ÒÚ. »ËÌ‡. “Ó. ƒËË.  ˙ÌÍË. ¿‰ËÌÓ.
Õ¿“Œ. Ã‡Ë‡Ì‡. Ã‡ÚÂ‚ /œ‡‚ÂÎ/.

Œ“¬≈—ÕŒ: ì¡Â„˙Ú Ì‡ Ú˙ÏÌ‡Ú‡ ‚Ó‰‡î. Œ‡-
ÁËÒ.  ÌË„‡. Ã‡Í. ÕËÚ. ÕËÏ·. ŒÚÓÍ. ÀÂÍËÚ. ”ÚÓ.
—Ô‡ÒÍ‡. ¿ÂˆÓ. ¿Í‡Ë. flÚ‡. ì¡Û‡Ìî. «‡˙Í‡.
ÿÓÍÓÎ‡‰. ÃÂÚËÎ. —Í‡. —‡„‡. ¿Ë. ¿„ÓÎË /ƒËÚ˙-
Ó/.  ‡Ú˙. ¿‡Ï.  ‡Ì‡Î. À‡‡Ò /≈ÌÒÚ/. ÕË.
¿ÔÚ. œ˙‰‡. —ÓÌ‡. “ËÍ‡. ◊ÂÂ¯Ë. —ËÍıË. ¿Ï‡-
ËÌ. ¡ÂÛÚ /¡ÓÎÂÒÎ‡‚/. ÃËÓÂ.  ËÍÓÌË. ¡Ë-
ÁÓÌ. ¿À√ŒÀ. ìÕ‡Ì‡î. ¡‡ÎÂÚ. ¬ÂÌ /ΔÛÎ/. ŒÎË-
‚‡. ¿Ï. ì–‡Ìî. œ‡‡. —Ú‡ÚËÍ‡. ƒ‡. ≈ÌÂÒÍÛ /
ƒÊÓ‰ÊÂ/. ÷ËÌÚË. Œ‰ÓÌÚËÚ. ». ¿ÍË. ÀÛÍ‡-
ÌË.  ÓÌÂ. ŒÍÚ‡‚‡. fl„Ó‰‡Í. fl‚ÓÓ‚ /œÂÈÓ/.

- “˙ÒË ÚÂ Ú‚ÓˇÚ

ÔËˇÚÂÎ œÂ¯Ó -

Í‡Á‚‡ ÊÂÌ‡

Ì‡ Ï˙Ê‡ ÒË.

- » Í‡Í‚Ó Í‡Á‡?

-  ‡Á‡, ˜Â

Ë·ÓÎÓ‚˙Ú Á‡

ÛÚÂ ÒÂ ÓÚÏÂÌˇ,

Á‡˘ÓÚÓ ·‡˙Ú

·ËÎ ‚ Â‚ËÁËˇ...

В

РЕЧНИК: Алкей, "Арабела", "Все", Ломе, Оноре, Орлон, Хеб. Борис БЕРОВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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ТЕЛЕЦ

Ще успеете да създадете
спокойна атмосфера, коя-
то ще ви помогне да за-
бравите разногласия.

ОВЕН

Ще имате неочакван успех.
Ще се предостави възмож-
ност да изпреварите кон-
курентите.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Дали заради пролетната
умора, но днес ще изглеж-
дате доста кисели и не-
сговорчиви.

22 май - 21 юни

РАК

Денят е подходящ за раз-
ходка, както и за грижа
за домашните любимци.
Разтоварете се.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

В този ден трябва да се
опасявате от всички пред-
ставители на противопо-
ложния пол. Умната.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Вашият личен живот ще
сияе в цветове на дъгата
и ще ви радва със своето
разнообразие.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще ви бъде трудно и са-
мотно. Такова ще бъде усе-
щането и на вашия любим
човек. Спокойствие.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Събитията ще ви донесат
преимуществено приятни
преживявания. Ще успее-
те в начинанията.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Прекратете с хихикането.
Не се ли опитвате да
отделите нещичко за по-
чивката през лятото?

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Няма да мислите за по-
следиците от своето по-
ведение и как ще се отрази
на бъдещето ви.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Драматични промени
може да предизвикат ня-
кои обърквания. Заложете
на рутината и задачите.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Подходящ ден да направи-
те почистване не само на
стените и шкафовете, но
и на душата си.

ХОРОСКОП

ВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС

СЛАБ ДЪЖД

26
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

КРАТЪК ДЪЖД

27
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
07.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

—‚ÂÚË ƒÛı ÒÂ ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡ 51 ‰ÌË
ÒÎÂ‰ ¬ÂÎËÍ‰ÂÌ, ‚ ‰ÂÌˇ ÒÎÂ‰ Ô‡Á-
ÌËÍ‡ œÂÚ‰ÂÒÂÚÌËˆ‡ Ë Â ‚ËÌ‡„Ë ‚
ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ. Õ‡ ÚÓÁË Ô‡ÁÌËÍ œ‡-
‚ÓÒÎ‡‚Ì‡Ú‡ ˆ˙Í‚‡ ÔÓ˜ËÚ‡ —‚ÂÚËˇ
ƒÛı - Â‰ÌÓ ÓÚ ÚËÚÂ ÎËˆ‡ Ì‡ —‚Â-
Ú‡Ú‡ “ÓËˆ‡. —‚ÂÚËˇÚ ƒÛı ÒÂ ËÁÓ-
·‡Áˇ‚‡ ‚ ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ Ú‡‰Ë-
ˆËˇ Í‡ÚÓ „˙Î˙·. œ‡ÁÌËÍ˙Ú ÔÓÒÚ‡-
‚ˇ Í‡È Ì‡ ̂ ËÍ˙Î‡ ÓÚ ¬ÂÎËÍ‰ÂÌÒÍË
Ô‡ÁÌËˆË, ÍÓËÚÓ ‚ÒˇÍ‡ „Ó‰ËÌ‡ Ò‡
Ì‡ ‡ÁÎË˜Ì‡ ‰‡Ú‡.

¿ÍËÎËÌ‡ ÓÒÚ‡Ì‡Î‡ Í˙„ÎÓ ÒË-
‡˜Â Ì‡ 10 „Ó‰ËÌË

¬ Â‰ËÌ Ô‡ÎÂÒÚËÌÒÍË „‡‰Âˆ
¬Ë‚ÎÓÒ ÊË‚ÂÂÎË ÌˇÍÓË ıËÒÚËˇÌË,
ÍÓËÚÓ ÓÚ Ò‡ÏËÚÂ ‡ÔÓÒÚÓÎË ·ËÎË
Ì‡Û˜ÂÌË Ì‡ Á‡ÍÓÌ‡ √ÓÒÔÓ‰ÂÌ. “Â
Ò‚ˇÚÓ Ô‡ÁÂÎË ÚÂıÌËÚÂ Ì‡ÒÚ‡‚ÎÂÌËˇ
Ë „Ë ÔÂ‰‡‚‡ÎË Ì‡ ‰Âˆ‡Ú‡ ÒË. Õ‡
Â‰ËÌ ÓÚ ıËÒÚËˇÌËÚÂ ÒÂ Ó‰ËÎ‡
‰˙˘Âˇ, ÍÓˇÚÓ ·ËÎ‡ Í˙ÒÚÂÌ‡ ¿ÍË-
ÎËÌ‡. —ÍÓÓ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡ ·‡˘‡Ú‡ Ì‡
¿ÍËÎËÌ‡ ÒÂ ÔÓÏËÌ‡Î. Ã‡ÈÍ‡ È Ò
Î˛·Ó‚ ÒÂ „ËÊÂÎ‡ Á‡ Ò‚ÓˇÚ‡ ‰˙˘Â-
ˇ Ë ˇ ‚˙ÁÔËÚ‡‚‡Î‡ ‚ ıËÒÚËˇÌÒÍË-
ÚÂ ‰Ó·Ó‰ÂÚÂÎË. Õ‡ ‰ÂÒÂÚ‡Ú‡ „Ó‰Ë-

Ì‡ ¿ÍËÎËÌ‡ ÓÒÚ‡Ì‡Î‡ Í˙„ÎÓ ÒË‡-
˜Â. “ˇ ÌÂ Á‡·‡‚ËÎ‡ ÔÓÛÍËÚÂ Ì‡
Ï‡ÈÍ‡ ÒË, ÒÚ‡‡ÂÎ‡ ÒÂ ‰‡ ËÁÔ˙ÎÌˇ-
‚‡ ‚ÓÎˇÚ‡ ¡ÓÊËˇ, Ú‚˙‰Ó ÒÂ ÛÔÓ‚‡-
‚‡Î‡ Ì‡ ÏËÎÓÒÚÚ‡ √ÓÒÔÓ‰Ìˇ Ë
ÛÒ˙‰ÌÓ ÒÂ ÏÓÎÂÎ‡ Ì‡ ¡Ó„‡.

ÃÂÊ‰Û ÌÂÈÌËÚÂ ‚˙ÒÚÌËˆË
ËÏ‡ÎÓ ÏÌÓ„Ó ÂÁË˜ÌË˜ÍË, ÍÓËÚÓ ÒÂ
ÔÓÍÎ‡ÌˇÎË Ì‡ Ë‰ÓÎËÚÂ. ÕÓ ÚÂıÌË-
ˇÚ ÔËÏÂ ÌÂ ÔÓ‰ÂÈÒÚ‚‡Î Ì‡ ¿ÍË-
ÎËÌ‡, ‡ Ì‡ÔÓÚË‚, Úˇ ÒÂ ÒÚ‡‡ÂÎ‡
‰‡ Ì‡Û˜Ë ‰Û„‡ÍËÚÂ ÒË Ë ‰‡ „Ë
Ó·˙ÌÂ Í˙Ï ¡Ó„‡. ≈‰ËÌ ÓÚ ÒÎÛ„ËÚÂ
Ì‡ ËÏÒÍËˇ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ ̃ ÛÎ Á‡ ıË-
ÒÚËˇÌÒÍÓÚÓ Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ Ì‡ ‰Â‚ÓÈ-
Í‡Ú‡ Ë Á‡ ‚ÎËˇÌËÂÚÓ È ÒÂ‰ ÌÂÈ-
ÌËÚÂ ‰Û„‡ÍË Ë ‰ÓÌÂÒ˙Î Á‡ ÌÂˇ
Ì‡ ÛÔ‡‚ËÚÂÎˇ ¬ÓÎÛÒË‡Ì. “ÓÈ ÔÓ-
‚ËÍ‡Î ¿ÍËÎËÌ‡, ÍÓˇÚÓ ÚÓ„‡‚‡ ·ËÎ‡
Ì‡ 13 „Ó‰ËÌË Ë È Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡
ÔËÌÂÒÂ ÊÂÚ‚‡ Ì‡ ·Ó„Ó‚ÂÚÂ, Í‡ÚÓ
ˇ Á‡ÔÎ‡¯‚‡Î Ò ÊÂÒÚÓÍË Ï˙˜ÂÌËˇ,
‡ÍÓ ÌÂ ËÁÔ˙ÎÌË ‚ÓÎˇÚ‡ ÏÛ. ¿ÍËÎË-
Ì‡ ÓÚÍ‡Á‡Î‡ ‰‡ ËÁÔ˙ÎÌË ‚ÓÎˇÚ‡
Ì‡ ¬ÓÎÛÒË‡Ì.

- ¬ËÊ‰‡Ï, ˜Â ÒË Ó˘Â ÏÎ‡‰‡, Ë
ÏË Â Ê‡Î Á‡ ÚÂ·Â - Í‡Á‡Î ¬ÓÎÛÒË-
‡Ì. - ¿ÍÓ ÛÔÓÒÚ‚‡¯, ˘Â ÚÂ ÔÂ-
‰‡Ï Ì‡ Ï˙˜ËÚÂÎË, ˘Â Á‡„ËÌÂ¯ ‚

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 13 ˛ÌË —‚ÂÚË ƒÛı. —‚. Ï˜ˆ‡ ¿ÍËÎËÌ‡. —‚. “ËÙËÎËÈ, ÂÔ. ÕËÍÓÁËÈÒÍË

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ÃËÎË ¡‡ÚÂ... œËÒÏ‡ Ì‡

Â‰ËÌ ‰‡ÍÂÎ ‰ÂÚÒÍË - Ú‚
ÙËÎÏ, ÂÊ. Ã‡Ë‡Ì‡
≈‚ÒÚ‡ÚËÂ‚‡-¡ËÓÎ˜Â‚‡
/1 Ë 2 ÒÂËˇ/

14.30 ÿËÌÍ‡ÎËÓÌ - ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /9 ÂÔËÁÓ‰/

15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î - Ú‚
ÙËÎÏ /5 Ò., 5 ÂÔ./

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg - ¬ Ô‡ÏÂÚ Ì‡

ÔÓÙ. ŒÎ„‡ “Ó‰ÓÓ‚‡
ì»ÒÎˇÏËÁ‡ˆËˇ ‚ ·˙Î„‡-
ÒÍËÚÂ ÁÂÏË ÔÓ‰ ÓÒÏ‡Ì-
ÒÍ‡ ‚Î‡ÒÚ 16-18 ‚ÂÍî

22.00 œÂÁË‰ÂÌÚ˙Ú - Ú‚ ÙËÎÏ
/3 ÂÔËÁÓ‰/ (14)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ’‡ÌË·‡Î - Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ¡‡Á‰Ë /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î - Ú‚

ÙËÎÏ /5 Ò., 5 ÂÔ./Ô/
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜‡Ò‡/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.51

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.70

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.4 ÂÔ.4

00.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.12 ÂÔ.10

01.00 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.4 ÂÔ.1, 2

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./

06.00 ÕÓ‚ËÌË

06.10 ì√ÓÒÔÓ‰‡Í‡Ú‡-ÒÂÎˇÌÍ‡î

- ÙËÎÏ

06.40 ìƒÂÚÂÍÚË‚˙Ú œÛÚËÎËÌî -

ÒÂË‡Î

08.30 ì–‡Ë‡ÌËˇÚ ÂÈÒî - ÙËÎÏ

10.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

10.15 ì ‡Í ‰‡ ‡Á‚Â‰Â¯ ƒÊÓ-

ÌË ƒÂÔî - ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ

11.15 ì«Ì‡ı‡î - ÒÂË‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 ì«Ì‡ı‡î - ÒÂË‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 ì«Ì‡ı‡î - ÒÂË‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 ì«Ì‡ı‡î - ÒÂË‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

22.35 ì ‡Í‚Ó?  ˙‰Â?  Ó„‡?î -

ËÌÚÂÎÂÍÚÛ‡ÎÌ‡ Ë„‡

23.55 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ Á‡

ÀÂÓÌË‰  ‡‚˜ÛÍ

00.50 ìŒÔ‡ÒÂÌ ÍÛËÁî - ÙËÎÏ

02.35 ì—Ô‡Ú‡î - ÙËÎÏ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

ÊÂÒÚÓÍË ÒÚ‡‰‡ÌËˇ Ë ÌˇÏ‡ ‰‡ ÚË
ÔÓÏÓ„ÌÂ ¡Ó„˙Ú Ì‡ ıËÒÚËˇÌËÚÂ,
 Ó„ÓÚÓ ÚË ËÁÔÓ‚ˇ‰‚‡¯.

- ÕÂ ÏË Ò‡ ÌÛÊÌË Ú‚ÓËÚÂ
Ò˙Ê‡ÎÂÌËˇ - ÓÚ„Ó‚ÓËÎ‡ ¿ÍËÎË-
Ì‡. -  ‡Á‚‡¯, ˜Â ÏÂ Ò˙Ê‡Îˇ‚‡¯,
‡ ‚ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚ ËÒÍ‡¯ ‰‡ ÏË
‚Â‰Ë¯ Ë ÒÂ ÒÚ‡‡Â¯ ‰‡ ÏÂ ÓÚ-
‰‡ÎÂ˜Ë¯ ÓÚ ¡Ó„‡.

¿ÍËÎËÌ‡ Ú‚˙‰Ó ÒÂ ÛÔÓ‚‡‚‡-
Î‡ Ì‡ ÏËÎÓÒÚÚ‡ √ÓÒÔÓ‰Ìˇ

”Ô‡‚ËÚÂÎˇÚ Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ÊÂÒÚÓ-
ÍÓ ‰‡ ·ËˇÚ ‰Â‚ÓÈÍ‡Ú‡. “ÓÈ È Í‡Á-
‚‡Î: ì ˙‰Â Â Ú‚ÓˇÚ ¡Ó„, ¿ÍËÎËÌÓ?
«‡˘Ó “ÓÈ ÌÂ Ë‰‚‡ ‰‡ ÚÂ ËÁ·‡‚Ë?î

ÕÓ ¿ÍËÎËÌ‡ ÓÚ„Ó‚ÓËÎ‡:
-  ÓÎÍÓÚÓ ÔÓ‚Â˜Â ÏÂ Ï˙˜Ë¯,

ÚÓÎÍÓÁ ÔÓ‚Â˜Â ’ËÒÚÓÒ ̆ Â ÏË ‰‡‰Â
Ú˙ÔÂÌËÂ Ë ÒËÎ‡.

- ƒ‡‚‡Ï ÚË ‰‚‡ ‰ÌË Á‡ ‡ÁÏËÒ-
ÎˇÌÂ. ÃÓÊÂ ·Ë ˘Â ÒÂ ‚‡ÁÛÏË¯ -
Í‡Á‡Î È ÛÔ‡‚ËÚÂÎˇÚ, Í‡ÚÓ ÒÂ ˜Û-
‰ÂÎ Ì‡ ÌÂÈÌ‡Ú‡ Ú‚˙‰ÓÒÚ.

- ÕÂ ÏË ‰‡‚‡È ÌËÚÓ ‰ÂÌ, ÌËÚÓ
‰ÓË Â‰ËÌ ˜‡Ò - ÓÚ„Ó‚ÓËÎ‡ ¿ÍË-
ÎËÌ‡. - ŒÚ ‰ÂÚÒÚ‚Ó ÒÂ Ì‡Û˜Ëı ‰‡
ÒÂ ÔÓÍÎ‡ÌˇÏ Ì‡ Â‰ËÌËˇ ¡Ó„ Ë Ì‡

ÕÂ„Ó ‰‡ ÒÂ ÛÔÓ‚‡‚‡Ï.
“Ó„‡‚‡ ÛÔ‡‚ËÚÂÎˇÚ ÓÒ˙‰ËÎ

¿ÍËÎËÌ‡ Ì‡ ÌÓ‚Ë ÒÚ‡¯ÌË Ï˙˜Â-
ÌËˇ, ÌÂ ÒÂ ÔÓÍÓÎÂ·‡Î‡ Ú‚˙‰ÓÒÚÚ‡
Ì‡ ÏÎ‡‰‡Ú‡ ıËÒÚËˇÌÍ‡. ì√ÓÒÔÓ‰Ë,
- ÏÓÎÂÎ‡ ÒÂ Úˇ, - “Ë,  ÓÈÚÓ ÓÚ
ÏÓÂÚÓ ‰ÂÚÒÚ‚Ó ÔÓÒ‚ÂÚË Ò˙ˆÂÚÓ
ÏË Ò Î˙˜ËÚÂ Ô‡‚‰‡Ú‡, ‰‡È ÏË ÒËÎ‡
‰‡ ÔÓÌÂÒ‡ ÚËˇ Ï˙˜ÂÌËˇ!î Õ‡È-ÔÓ-
ÒÎÂ Ò‚ÂÚ‡Ú‡ Ï˙˜ÂÌËˆ‡ ÓÚ ËÁÌÂÏÓ-
˘ˇ‚‡ÌÂ Ô‡‰Ì‡Î‡ Ì‡ ÁÂÏˇÚ‡. »Á-
ÌÂÒÎË ˇ ‚˙Ì ÓÚ „‡‰‡, Í‡ÚÓ ÏËÒÎË-

ÎË, ˜Â Â ÛÏˇÎ‡, Ë ÛÔ‡‚ËÚÂÎˇÚ
Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡ ÓÒÚ‡‚ˇÚ ÚˇÎÓÚÓ È
·ÂÁ ÔÓ„Â·ÂÌËÂ.

»Á‚Â‰Ì˙Ê ÔÓÒÂ‰ÌÓ˘ Úˇ ˜ÛÎ‡
„Î‡Ò Ì‡ ‡Ì„ÂÎ ‰‡ È „Ó‚ÓË: ì—Ú‡-
ÌË Ë ·˙‰Ë Ô‡‚‡!î » ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡Î‡,
˜Â ÒËÎËÚÂ È ÒÂ ‚˙Ì‡ÎË Ë ˜Â ÒÂ
ËÁˆÂËÎ‡ ÓÚ ‡ÌËÚÂ ÒË. «‡ÔÓ˜Ì‡-
Î‡ ‰‡ ı‚‡ÎË Ë ‰‡ ·Î‡„Ó‰‡Ë Ì‡
√ÓÒÔÓ‰‡ Ë √Ó ÏÓÎËÎ‡ ÒÍÓÓ ‰‡ È
Ô‡ÚË ÒÏ˙Ú.

 ‡ÚÓ ÒÚ‡Ì‡Î‡, ¿ÍËÎËÌ‡ ÒÂ ÓÚ-
Ô‡‚ËÎ‡ ‚ „‡‰‡ Ë ‚ÎˇÁÎ‡ ‚ ‰ÓÏ‡
Ì‡ ÛÔ‡‚ËÚÂÎˇ. “ÓÈ ‚ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ
ÒÔˇÎ. ¿ ÍÓ„‡ÚÓ ÒÂ Ò˙·Û‰ËÎ Ë ˇ ‚Ë-
‰ˇÎ ÔÂ‰ ÒÂ·Â ÒË, ÓÚÌ‡˜‡ÎÓ ÌÂ
ÔÓ‚ˇ‚‡Î Ì‡ Ó˜ËÚÂ ÒË Ë ÔÓÔËÚ‡Î
ÒÎÛ„ËÚÂ ÒË ÍÓˇ Â Úˇ. ì“Ó‚‡ Ò˙Ï ‡Á,
¿ÍËÎËÌ‡, ‡·ËÌˇÚ‡ √ÓÒÔÓ‰Ìˇî -
Í‡Á‡Î‡ ‰Â‚ÓÈÍ‡Ú‡. ”Ô‡‚ËÚÂÎˇÚ ˇ
Ì‡ÂÍ˙Î Ï‡„ÂÒÌËˆ‡ Ë Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î
‰‡ ˇ ÛÏ˙Ú‚ˇÚ.  Ó„‡ÚÓ ˇ ÓÚ‚ÂÎË Ì‡
ÒÏ˙Ú, Úˇ ÔÓÏÓÎËÎ‡ ‰‡ È ‰‡‰‡Ú
‚ÂÏÂ Á‡ ÔÓÒÎÂ‰Ì‡ ÏÓÎËÚ‚‡.  ‡ÚÓ
ÔÓ·Î‡„Ó‰‡ËÎ‡ Ì‡ √ÓÒÔÓ‰‡ Á‡ ‚ÒÂ-
ÒËÎÌ‡Ú‡ ÃÛ ÔÓÏÓ˘, Úˇ ÚËıÓ ÔÓ˜Ë-
Ì‡Î‡. œ‡Î‡˜˙Ú ÔËÒÚ˙ÔËÎ ‰‡
ËÁÔ˙ÎÌË ÔËÒ˙‰‡Ú‡, ÌÓ Ì‡ÏÂËÎ
‰Â‚ÓÈÍ‡Ú‡ Ï˙Ú‚‡.
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Българският национален от-
бор гостува на Грузия снощи в
мач от IV кръг в Група С4 на
Лигата на нациите. Срещата
премина в сянката на жестока-
та катастрофа с двата автобуса
на националите при пристига-
нето им в Тбилиси. Превозните
средства се сблъскаха в тунел
по пътя от летището и тежко
пострада плеймейкърът Тодор
Неделев, който е бил на задна-
та седалка в първия автобус.
Футболистът на Ботев Пловдив
бе откаран в болница и
претърпя спешна операция на
черепа. Той ще остане под на-
блюдение в Тбилиси още сед-
мица, но прогнозите на меди-
ците е да се завърне във футбо-
ла след 3-4 месеца.

Подкрепа към капитана на
“канарите” изразиха от редица
европейски футболни федера-
ции, а УЕФА дори предложи
мачът да бъде отложен. От БФС
обявиха, че играчите са в шок,
но настояха да изиграят среща-
та. Снощи на стадион “Борис
Пайчадзе” двубоят бе прекъснат
в 8-ата минута в подкрепа на

Неделев. От лагера на национа-
лите съобщиха, че оперираният
футболист дори изявил желание
да бъде на стадиона.

Преди това националите ни
катастрофираха и футболно в
Гибралтар, като станаха едва
четвъртият отбор, неуспял да
победи футболното джудже,
класирано на 203-то място в
света и на предпоследното 52-
ро в Европа.

Срещу Грузия, която между-
временно срази и Северна Ма-
кедония с 3:0 в Скопие, и с
пълен актив от 9 т. е почти си-
гурен победител в групата, се
очакваше временният треньор
Георги Иванов-Гонзо да напра-
ви сериозни промени в сравне-
ние със състава, завършил 1:1 в
Гибралтар. Очакваше се бивши-
ят нападател да заложи на де-
фанзивна схема, за да избегне
повторение на конфузната загу-
ба с 2:5 от Грузия в Разград.

Отборът ни излезе на тере-
на без двама от най-креатив-
ните си футболисти - постра-
далия Неделев и наказания
Кирил Десподов.

Â ïîäêðåïà íà Íåäåëåâ
ñïðÿõà ìà÷à â Òáèëèñè
Нашите отказаха отлагане на двубоя с Грузия

Футболните национали оглеждат щетите по
катастрофиралите автобуси по пътя за Тбилиси

È ìëàäåæèòå
ñå ðåçèëÿò
ñ Ãèáðàëòàð

III КРЪГ

ЛИГА А
Група А3: Англия - Италия 0:0;

Унгария - Германия 1:1. 1. Италия 5
2. Унгария 4 3. Германия 3 4. Англия 2.

Група А4: Нидерландия - Полша 2:2
Уелс - Белгия 1:1. 1. Нидерландия 7 2.
Белгия 4 3. Полша 4 4. Уелс 1.

ЛИГА В
Група В1: Украйна - Армения 3:0;

Ирландия - Шотландия 3:0. 1. Ук-
райна 6 2. Ирландия 3 3. Шотландия 3
4. Армения 3.

Група В3: Черна гора - Босна и
Хеурцеговина 1:1; Румъния - Фин-
ландия 1:0. 1. Босна и Херцеговина 5
2. Финландия 4 3. Черна гора 4 4.
Румъния 3.

ЛИГА С
Група С1: Фарьорски острови -

Литва 1:0; Люксембург - Турция 0:2.
1. Турция 9 2. Люксембург 6 3. Фарь-
орски острови 3 4. Литва 0.

Контроли
Марица - Локо Пд 0:2; Пирин -

Септември Сф 1:3.

Младежкият национален отбор на
България завърши разочароващо квали-
фикациите за Евро 2023, което ще се
проведе в Грузия и Румъния. “Младите
лъвове” направиха конфузно 1:1 при гос-
туването на аутсайдера в групата Гиб-
ралтар, който спечели дебютна точка в
кампанията. Селекцията на Александър
Димитров приключи пресявките в Група
E с 10 т. от 10 мача - 2 победи, 4 ремита
и 4 загуби. Първа е Нидерландия с 26,
пред Швейцария - 23, и Молдова - 12.
Уелс има 8, но утре приема Гибралтар в
последния мач в групата.

След нулево първо полувреме, в ко-
ето нашите доминираха, но без да стиг-
нат до сериозни положения за гол, през
втората част капитанът Владимир Ни-
колов (51) откри. В 81-ата мин. Атанас
Чернев фаулира Дилън Пийкок в нака-
зателното поле и швейцарският рефер
Алесандро Дудик посочи бялата точка,
а после показа и червен картон за реп-
лика на българина. От 11-те м Пийкок
простреля вратаря Дамян Христов. До
края на мача и двата тима пропуснаха
да вкарат и да стигнат до победата.

РЕЗУЛТАТИ

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
Лига на нациите
ПО ДИЕМА СПОРТ
21.45 Исландия - Израел

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.45 Дания - Австрия
0.30 Нидерландия - Полша (п)

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
17.00 Казахстан - Словакия
19.00 Азербайджан - Беларус
21.45 Франция - Хърватия
0.15 Обзор на срещите от деня

Българският национален
отбор по минифутбол спече-
ли бронзовите медали на де-
сетото Европейско пър-
венство в Словакия. В мал-
кия финал в Кошице нашите
сразиха Казахстан с 4:1.

В края на първата част
Никола Праматаров (25)
откри технично с пета.
Ангел Рахов (30) скъса мре-
жата с четвъртия си гол в
шампионата след страхот-
но прострелно подаване на
Спас Милушев.

Казахстанците намалиха
чрез Найруз Ашемов (32),
който се разписа след рико-
шет. Милушев (47) направи
3:1 с удар отблизо с левия

крак след центриране на Ра-
хов. В добавеното време
Деян Иванов оформи на
празна врата крайното 4:1,
след като казахстанците из-
вадиха вратаря си за сметка
на полеви играч, но рискът
им не се оправда.

На полуфинала нашите
отстъпиха след дузпи от пет-
кратния еврошампион Румъ-
ния в груб мач, завършил 0:0.
На финала северните ни съсе-
ди загубиха изненадващо от
Азербайджан с 0:1 след гол
на Сеймур Мамадов (25).

Освен дебютните евроме-
дали, българите заслужиха и
виза за Мондиал 2023 по
минифутбол в Дубай.

Áúëãàðèÿ ñ ïúðâè åâðîáðîíç íà ìèíèôóòáîë
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Âåðñòàïåí ñ 5-à
ïîáåäà çà ñåçîíà
Провал на Ферари в Баку

Валентина Георгиева спечели злато във финала на прескок
на Световната купа по спортна гимнастика в Осиек (Хърватия),
съобщи БНР. При третото участие на състезание от такъв ранг
възпитаничката на Филип Янев доказа, че е една от най-силните
на този уред. Тя изпълни блестящо и двата прескока, за които
получи оценки от 13,633 и 13,600 т., и със средна оценка
13,616 т. спечели финала.

Снощи Валентина Георгиева се състезава и на финала на
земна гимнастика.

СНИМКА FIG WORLD CUP

Валентина Георгиева (в средата)

Ãåîðãèåâà ñúñ çëàòî
íà ïðåñêîê çà ÑÊ

СНИМКА БТА

Победителят в Гран при на Азербайджан Макс Верстапен (вдясно)
полива успеха със Серхио Перес (в средата) и с Джордж Ръсел в Баку

НАКРАТКО

Младият български пилот
Никола Цолов (Кампос Рей-
синг) спечели пета поредна
победа във Формула 4 Испа-
ния. Той бе най-бърз в трите
старта на пистата “Рикардо
Тормо” край Валенсия, като
във второто 25-минутно
състезание изпревари в дирек-
тен дуел основния си съпер-
ник за титлата Тимотеуш Ку-
харчик (Полша, МП Мотор-
спорт) и увеличи преднината
си в генералното класиране.

Цолов спечели трите
състезания и първата квали-
фикация и бе автор на всички
най-добри обиколки. Той не
успя да вземе само двете бо-
нус точки от второто квали-
фикационно състезание и
завърши уикенда на “Рикардо СНИМКА НИКОЛА ЦОЛОВ РЕЙСИНГ

Световният шампион във Формула 1
Макс Верстапен завоюва пета победа за
сезона с ново страхотно каране в стар-
та за Гран при на Азербайджан. Три-
умфът за Ред Бул по улиците на Баку бе
двоен, след като вторият пилот на тима
- Серхио Перес (Мекс), завърши втори,

Левски получи евролиценз

Футболен клуб Левски е полу-

чил лиценз от УЕФА за участие в

турнира Лигата на конференциите

за предстоящата кампания. В пи-

смо, подписано от генералния сек-

ретар на Европейската футболна

федерация Теодорис Теодоридис,

ръководството на “синия клуб” е

получило уверение, че са покрити

всички критерии за участие в над-

преварата за сезон 2022/2023.

Топалов завърши
седми в Ставангер

Гросмайстор Веселин Топалов се

опълчи на световния шампион Маг-

нус Карлсен от Норвегия в деветия

последен кръг на 10-ия супертурнир

в Ставангер с награден фонд 250

000 евро. Българинът беше с белите

фигури и двамата с норвежеца си

стиснаха ръце и се съгласиха на реми

на 35-ия ход в класическата пар-

тия, с което записаха по 1 т.

Карлсен спечели допълнителната

партия “Армагедон” и добави още

0,5 т. В крайното класиране Топа-

лов завърши 7-и с 9,5 т., а Карлсен

спечели “домашния” супертурнир с

16,5 т. След него останаха Шахри-

яр Мамедяров (Азерб) с 15,5, Виш-

ванатан Ананд (Инд) - 14,5, Мак-

сим Вашие-Лаграв (Фр) - 14, Уесли

Со (САЩ) - 12,5, Аниш Гири (Нид)

- 12. След русенеца завършиха Ари-

ан Тари (Нор) също с 9,5, Теймур

Раджабов (Азерб) - 8, и Уан Хао

(Кит) - 7,5. Десетимата гросмай-

стори играха всеки срещу всеки и

при победа в редовното време

получаваха по 3 т., без да играят

партия по ускорен шахмат.

Волейболистите паднаха
и от Полша

Волейболистите от националния

отбор на България записаха трета

поредна загуба в Лигата на нациите.

Възпитаниците на Николай Желяз-

ков не можаха да се противопоста-

вят на световните шампиони от

Полша и загубиха с 0:3 гейма (19:25,

19:25, 23:25) в Отава, Канада. Пре-

ди това “лъвовете” отстъпиха с 1:3

гейма срещу Сърбия и с 2:3 от Гер-

мания.  Изключително подмладени-

ят тим на “Дружина полска”, воден

от легендарния сърбин Никола

Гърбич, показа страхотна игра.

Николай Колев изигра страхотен

двубой и бе най-резултатен с 13 т.,

Александър Николов добави 9 (1

блок), а Радослав Парапунов - 6.

Мачей Музай бе най-резултатен за

Полша с 13 т. (1 блок). Бартош

Кволек добави 12 (2 аса), а Барто-

ломей Липински - 11 (1 ас). Снощи

“лъвовете” изиграха последния си

мач срещу домакините от Канада.

като взе и бонус точката за най-бърза
обиколка.

Тимът на Ферари се провали край
бреговете на Каспийско море - Карлос
Сайнц (Исп) и Шарл Льоклер (Мон) от-
паднаха заради технически проблеми
още в първите 20 обиколки.

Двойното отпадане на Скудерията
позволи на Джордж Ръсел (Вбр, Мерце-
дес) да се изкачи на подиума за трети
път през сезона. Съотборникът му и
сънародник Люис Хамилтън остана
четвърти, въпреки че в средата на дис-
танцията се оплака от сериозни болки в
гърба, породени от подскачането на
болида му на пистата в Баку.

Пети и шести финишираха Пиер
Гасли (Фр, Алпина Таури) и Себастиан
Фетел (Гер, Астън Марти). Точки взеха
още Фернандо Алонсо (Исп, Алпин
Рено), Даниел Рикардо (Авл, Макларън),
Ландо Норис (Вбр, Макларън) и Есте-
бан Окон (Фр, Алпин Рено). Финалната
линия пресякоха още Валтери Ботас
(Фин), Алекс Албън (Тайл), Юки Цуно-
да (Яп), Мик Шумахер (Гер) и Никола
Латифи (Кан, Уилямс).

Кевин Магнусен (Дан, Хаас) и Гуа-
ню Джоу (Кит, Алфа Ромео), които
също използват двигатели на Ферари,
отпаднаха заради проблеми в задвиж-
ващите системи. Преди да напуснат
пистата, те се движеха в зоната на точ-
ките. Технически проблем лиши и Цу-
нода от точките в Баку.

След първите 8 старта Верстапен
води със 150 т., пред Перес - 129, Льок-
лер - 116, Ръсел - 99, и др. При конст-
рукторите води Ред Бул с 279 т., пред
Ферари - 199, Мерцедес - 161, Макларън
- 65, и др.

В неделя е деветият старт - за Гран
при на Канада, който се завръща в ка-
лендара след двугодишно отсъствие за-
ради пандемията.

Íèêîëà Öîëîâ ñ ïåòè òðèóìô âúâ Ôîðìóëà 4
Тормо” със 70 т. от 72
възможни.

Преди състезанията на
“Спа-Франкоршан” авансът
му пред поляка достигна 56 т.

В последната 25-минутна
надпревара Цолов излезе на-
чело още в първата обиколка,
като задмина победителя във
втората квалификация Хю
Бартър (Авл, Кампос Рей-
синг) и до края си съперниче-
ше за първото място само с
Кухарчик, за да финишира с
4,168 сек. пред него.

“По-добре се получи от
това, което очаквах. Успях
обаче да спечеля старта и
направих добър аванс. Надя-
вам се да се случи същото и
на “Спа” и нямам търпение
да отидем там”, заяви Цолов.


